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A01 Utländsk finansiering av partier 
Vi oroas av att extrema partier kan finansieras av utländska aktörer. Vi har sett multimiljonärer 

finansiera partier i länder som de inte är medborgare i och påverka de ländernas politik. Vi vill att den 

svenska demokratin ska skyddas från sådant utländskt inflytande. 

Vi yrkar 

att Vänsterpartiet ställer sig bakom motionen att vi tycker att ett förbud mot utländsk 

finansiering av partier är nödvändigt för att bevara Sveriges demokrati, och antar 

motionen som sin egen. 

Avsändare: Madeleine Hederoth, Vänsterpartiet Hässelby-Vällingby 

Distriktsstyrelsens svar på A01 
Motionären vill att Vänsterpartiet ställer sig bakom ett förbud mot utländsk finansiering av politiska 

partier. Distriktsstyrelsen tror att det just nu pågår en utredning tillsatt av regeringen som hanterar 

bland annat denna fråga. Hur partiet ställer sig i frågan eller hur vi kommer att ställa oss till eventuella 

lagförslag utifrån den tillsatta utredningen är inte i skrivande stund känt för distriktsstyrelsen och är 

upp till partistyrelsen att ta ställning till.  

Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen 

att motionen anses besvarad 

 

A02 Anonym finansiering av politiska partier 
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Vi oroas av att anonyma donationer kan utnyttjas av multimiljonärer och lobbyorganisationer. Vi vill 

att anonyma donationer tas bort helt om de inte kan granskas av oberoende part. 

Vi yrkar 

att Vänsterpartiet ställer sig bakom motionen att anonyma donationer borde tas bort, och 

antar den som sin egen, 

Avsändare: Madeleine Hederoth, Vänsterpartiet Hässelby-Vällingby 

Distriktsstyrelsens svar på A02 
Motionären vill att Vänsterpartiet ställer sig bakom att anonyma donationer till partier helt borde 

förbjudas. Det är idag, sedan ett par år tillbaka, förbjudet att motta anonyma donationer som överstiger 

0,05 prisbasbelopp. Distriktsstyrelsen känner till att det utöver detta är möjligt att på olika sätt försöka 

runda lagen vilket avslöjades av Kalla Fakta i samband med förra valet. Distriktsstyrelsen ser att det 

kan finnas en poäng med att helt förbjuda anonyma donationer men det finns också goda argument för 

att låta det vara fortsatt tillåtet. Det är hursomhelst inte möjligt för årskonferensen att fatta beslut i 

frågan då det rör nationell politik som ägs av partistyrelsen och/eller av kongressen.  

Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen 

att motionen anses besvarad 

 

A03 Applicera förmögenhetsskatt igen 
Vi oroas av att inkomstklyftorna ökar och att välfärden urholkas. Vi vill att frågan om Magdalena 

Anderssons (S) “Miljonärsskatt” från 2021 återupptas och blir lag så att klyftorna kan minska. Oxfam 

har också begärt att Sverige applicerar en förmögenhetsskatt pga. klimatkrisen. 

Vi yrkar 

att Vänsterpartiet ställer sig bakom motionen att vi behöver Förmögenhetsskatt i Sverige, 

och antar motionen som sin egen. 

Avsändare: Madeleine Hederoth, Vänsterpartiet Hässelby-Vällingby 

Distriktsstyrelsens svar på A03 
Motionen föreslår att disriktet ska ställa sig bakom kravet på förmögenhetsskatt, och nämner specifikt 

en viss miljonärsskatt Magdalena Andersson ska ha drivit 2021. Just nu har Vänsterpartiet dock 

prioriterat att driva ett återinförande av arvs-gåvo- och fastighetsskatten samt ett antal andra 

kapitalskatter, vilket skulle få liknande effekter som en förmögenhetsskatt. Idag har Vänsterpartiet 

inget förslag på specifik förmögenhetsskatt utöver det. DS instämmer dock i motionens ambition att en 

sådan bör införas på sikt.  

Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen 

att motionen anses besvarad 

 

A04 Massarbetslösheten kräver handling 
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Vi oroas av att arbetslösheten är väldigt hög just nu i Sverige, 8,5%, och nästan ingen tar upp frågan i 

politiken. Arbetslöshet är en stor anledning till varför befolkningen blir arga på politiker och företag 

eller projicerar sin ilska mot invandrare och minoriteter. 

Vi vill bl.a. annat satsa stort på arbetsmarknadsutbildning och ge Riksbanken ett arbetslöshetsmål på 

2%. 

Vi yrkar 

att Vänsterpartiet ställer sig bakom motionen att vi behöver Förmögenhetsskatt i Sverige, 

och antar motionen som sin egen. 

Avsändare: Madeleine Hederoth, Vänsterpartiet Hässelby-Vällingby 

Distriktsstyrelsens svar på A04 
Motionen menar att arbetslösheten är alldeles för hög och vill att distriktet ska ställa sig bakom 

motionens ambition att satsa på att bekämpa arbetslösheten. Att göra just det är redan ett prioriterat 

mål i Vänsterpartiets ekonomiska politik, inte minst genom omfattande investeringar i grön 

omställning, välfärd och bostadsbyggande, samt genom utbildning med mera.  

Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen 

att motionen anses besvarad 

A05 Högre Fastighetsskatt 
Vi oroas av att företag och förmögna individer utnyttjar byggnader för att göra sig själva rikare. 

Inkomstklyftorna behöver minska och fastigheter är en stor bov till varför skillnaderna bara ökar. Vi 

vill att fastighetsskatten höjs för att minska risken att företag använder dem och eventuella hyresgäster 

för att öka sin förmögenhet. 

Vi yrkar 

att Vänsterpartiet ställer sig bakom motionen att vi behöver en höjd fastighetsskatt, och 

antar den som sin egen 

Avsändare: Madeleine Hederoth, Vänsterpartiet Hässelby-Vällingby 

Distriktsstyrelsens svar på A05 
Motionen föreslår att disriktet ska ställa sig bakom kravet på fastighetsskatt, bland annat för att 

motverka höga vinster på boende. Det är inte givet att en fastighetsskatt skulle påverka vinsterna på 

boende så mycket. Vänsterpartiet verkar för det främst genom att verka för att det byggs många 

lägenheter i allmännyttans regi, för att pressa priserna på byggandet, och för att se till att allmännyttan 

inte privatiseras, samt för att behålla modellen med reglerade hyror där allmännyttan är hyresledande. 

Däremot vill Vänsterpartiet se en återinförd fastighetsskatt som motsvarar värdet på fastigheter över 

fem miljoner kronor, för att se till att människor med stora förmögenheter bidrar mer till samhället.  

Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen 

att motionen anses besvarad 

A06 Vinster inom bostadsbolag 
Vi oroas över att många bostadsbolag har höga vinsterna medan de samtidigt höjer hyrorna för sina 

hyresgäster. Vi vill att bostadsbolagens vinster inte ska vara så höga att de är förolämpande för 

hyresgäster som kämpar med att kunna betala hyran. 
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Vi yrkar 

att Vänsterpartiet ställer sig bakom motionen att vi är emot att bostadsbolag tar ut höga 

vinster, och antar den som sin egen. 

Avsändare: Madeleine Hederoth, Vänsterpartiet Hässelby-Vällingby 

Distriktsstyrelsens svar på A06 
Motionen vill att distriktet ska uttala att vi är mot höga vinster på boende. Det är redan Vänsterpartiets 

politik och vi verkar för det främst genom att verka för att det byggs många lägenheter i allmännyttans 

regi, för att pressa priserna på byggandet, och för att se till att allmännyttan inte privatiseras, samt för 

att behålla modellen med reglerade hyror där allmännyttan är hyresledande. DS föreslår därför att 

motionen bör anses besvarad.  

Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen 

att motionen anses besvarad 

A07 Angående Exergis verksamhet i Stockholmsområdet 
Exergi är ett bolag som är till 50% ägs av Stockholm Stad och till 50% ägs av ett vinstdrivande 

bolaget Ankhiale Bidco AB. Det ger Exergi kluven motivation till hur det ska verka. 

Vi ser hur Exergi höjer priserna för deras kunder och ökar sina vinster. Att invånarna i regionen ska 

betala dyrare energi-kostnader för att ett bolag ska öka sina vinster går emot Vänsterpartiets hela 

grundfilosofi.  

Till 2023 höjdes priserna med 8%, till 2024 12% och till 2025 med ytterligare 6%. 

Hur mycket av höjningarna gick till vinst? 

 Kostnadsökningarna är pga många anledningar men att priserna ökat så mycket borde ju innebära att 

man tittar mer på alternativ, t.ex. bergvärme. 

Exergi räknar på 22,5 års avskrivningstid för borrhålen för bergvärme trots kritik från fastighetsägare 

och många experter. 

Då borrhålen för bergvärme beräknas vara brukbara i 100 år, eller mer, känns en avskrivning på bara 

drygt 22 år väldigt kort. 

Det kan finnas anledningar till att skriva av en så långsiktig investering på så kort tid men när de ligger 

i Exergis vinstintresse att göra beräkningar som framhåller andra alternativ som så dyra som möjligt är 

det svårt att lita på att Exergi gör en objektiv bedömning. 

Bristen på tillit till ett så här stort och viktigt bolag är ett demokratiproblem och visar sig i många 

andra frågor också. 

Hur ser prognoserna ut för kostnaden i kronor per ton insamlad koldioxid för BECCS-anläggningen i 

Värtahamnen, Hjorthagen egentligen? 

Nästan allting man läser om anläggningen handlar om utsläppsrätter som säljs på en marknad och det 

skrivs nästan ingenting om hur verkligheten utan bara om ”marknaden”. 

 Hur ser bränslemixen ut idag för de olika värmeverk som värmer Stockholms fjärrvärme? 

Hur stor andel är restavfall och andra hur stor andel är annat bränsle? 
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Hur ser prognoserna och planerna ut kring hur bränslemixen kommer utvecklas i framtiden? 

 När vi bygger nya lägenheter i allmännyttan, hur ser kostnads och miljöanalysen ut när vi jämför 

fjärrvärme och bergvärme i ett mer långsiktigt perspektiv som fastighetsägare? 

Allt det här är svårt att få en trovärdig överblick på när det ligger i Exergis intresse att presentera 

siffror och analyser som ökar deras vinst snarare än vad som faktiskt ger bäst resultat för miljö, kunder 

och kommuner. 

Därför är det så viktigt att vi minskar vinst och marknadsintresset hos Exergi! 

Vi yrkar 

att Vänsterpartiet i Storstockholm jobbar för att öka en politiska styrningen av Exergi. Gå 

vidare från dess marknadstänk och istället fokusera på vad som är bra för konsumenter 

och miljö på riktigt. 

Avsändare: Mattias Skagerholm, Vänsterpartiet Enskede 

Distriktsstyrelsens svar på A07 
Motionären vill att vi ska jobba för en ökad politisk styrning av Stockholm Exergi. Detta är inte en 

fråga för årskonferensen utan för Vänsterpartiet i Stockholms stad. Man kan med fördel lyfta detta 

inom representantskapet.   

Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen 

att motionen hänskjuts till Vänsterpartiet Stockholms stad 

 

A08 Minska kostnaderna för små jordbrukare 
Vi oroas över att matpriser ökar och fler hushåll blir matosäkra i Sverige. Samtidigt så har omkring 10 

företag monopol på hela världens matvarumärken. Så vi vill att Vänsterpartiet ska stå för att minska 

kostnader för små jordbrukare i Sverige så att vi kan bryta monopolet och minska matosäkerheten i 

Sverige. 

Vi yrkar 

att Vänsterpartiet ställer sig bakom motionen att stå för att minska kostnaderna för små 

jordbrukare, och antar motionen som sin egen. 

Avsändare: Madeleine Hederoth, Vänsterpartiet Hässelby-Vällingby 

Distriktsstyrelsens svar på A08 
Motionen vill att Vänsterpartiet ska verka för att minska kostnaderna för små jordbrukare för att bland 

annat minska matosäkerheten och maktkoncentrationen bland matproducenter i Sverige. Vänsterpartiet 

har en väl utvecklad jordbrukspolitik för ekologisk, ekonomisk och social hållbarhet, och DS föreslår 

därför att motionen ska anses besvarad.  

Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen 

att motionen anses besvarad 

A09 Dags att belysa den kriminella ekonomin 
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Gängkriminaliteten och skjutningarna har under de senaste åren blivit en av väljarnas viktigaste frågor. 

Idag ses högerns analys av gängkriminaliteten som vedertagen bland opinionen. Analysen knyter sig 

till uppfattningar om invandring, misslyckad integration, drogförsäljning och felaktiga värderingar hos 

invandrare eller hos lägre socioekonomiska grupper. Det är en analys som ger upphov till politiskt 

motiverade handlingar som riskerar att enbart peka ut invandrare och förorter. Samtidigt finns det fog 

att ifrågasätta analysen av gängkriminaliteten. Både Polis och kriminologer (tex. Amir Rostami) har 

lyft fram kopplingen mellan gängkriminalitet och den kriminella ekonomin, där gängkriminalitetens 

stora vinster inte kommer från drogförsäljning utan från oseriösa företag inom branscher där arbetare 

(ofta invandrare) riskerar att exploateras i termer av låga löner, inget arbetsskydd och långa timmar - 

det som idag går under beteckningen arbetslivskriminalitet.  

Nyligen rapporterades det även i DN om hur 20% av all välfärd i Sverige bedrivs av vinstdrivande 

företag, att jämföra med 7% i Norge (https://www.dn.se/sverige/norsk-utredare-det-gar-att-fasa-ut-

vinster-i-valfarden/). Inte sällan luras arbetare till Sverige under falska förespeglingar om ett bra 

arbete. Idag finns det alltså flertalet indikatorer som pekar på att gängkriminella utnyttjar arbetare, 

vinner upphandlingar och plockar pengar ur den gemensamma välfärden. Högerns respons har hittills 

varit att gå på de migrantarbetarna genom tuffare ändringar i utlänningslagen och framhålla 

papperslösa arbetarna som det primära problemet detta trots att dessa arbetare kan vara offer för 

människoexploatering och människohandel. Snarare anser vi att blickfånget bör riktas mot de 

kriminella huvudspelarna i näringslivet, med förgreningar ut i gängkriminalitet, som utnyttjar 

arbetarna.  

Här har vi en möjlighet att utveckla en progressiv kriminalpolitik som kommer åt den osunda 

konkurrensen, gängkriminaliteten och den vårdslösa avreglerade arbetsmarknaden, samtidigt som vi 

bibehåller en materialistisk grundanalys av frågor som rör klass och invandring, stärker fackens plats 

på arbetsplatserna samt säkerställer att offentliga medel inte tillfaller oseriösa aktörer inom offentlig 

sektor. 

Vi yrkar 

att Att distriktet för Vänsterpartiet Storstockholm tar fram en politisk strategi och ett 

vänsternarrativ som grundar sig i fakta och som ska belysa och kartlägga 

bakomliggande strukturer som möjliggör och skapar förutsättningar för den kriminella 

ekonomin. 

Avsändare: Vänsterpartiet Birka-Vasa, Vänsterpartiet Kungsholmen 

Distriktsstyrelsens svar på A09 
A09 vill att distriktet tar fram en strategi och ett vänsternarrativ för att belysa och kartlägga 

bakomliggande strukturer som skapar förutsättningar för den kriminella ekonomin. 

Distriktsstyrelsen instämmer i motionernas problemformulering och understryker behovet av en 

sammanhållen strategi för att hantera den ökande otryggheten och våldsutvecklingen i Sverige. Det 

krävs åtgärder som både adresserar de strukturella orsakerna och möter de akuta behoven.  

Partiet centralt har nyligen tagit fram en fempunktslista för att komma åt gängkriminaliteten och 

gatuvåldet vilket svarar mot en del av det motionärerna är ute efter. Det här är också en så pass stor 

fråga att den bör hanteras nationellt.  

Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen 

att motionen anses besvarad 
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A10 För en självständig försvarspolitik baserad på 
kvalificerad omvärldsanalys 

Vid Vänsterpartiets kongress 2024 antogs motion A122, som slog fast att försvarsanslagen ska 

grundas på en kvalificerad och självständig omvärldsanalys och inte underordnas Natos planeringsmål 

om två procent av BNP. Trots detta har partiet i sin budget fortsatt att acceptera regeringens nivåer för 

försvarsutgifterna, vilket innebär att vi i praktiken accepterar Natos upprustningsagenda. Faktum är att 

partiet ställt sig bakom en ännu högre nivå än vad NATO kräver, hela 2,6%. (Ds 2024:6, bilaga 2) 

Samtidigt har partistyrelsen ställt sig bakom att svensk väpnad styrka ska kunna sättas in för att 

försvara andra Nato-länder. (2024/25:3245) Detta innebär en tydlig avvikelse från partiets principiella 

linje om militär alliansfrihet. Partiprogrammet slår fast att vi motsätter oss Nato och vill föra en 

självständig utrikes- och säkerhetspolitik, men i praktiken närmar sig partiet den militära logiken som 

Nato företräder. 

En självständig försvarspolitik kräver att vi utgår från en realistisk och kvalificerad analys av Sveriges 

säkerhetsbehov, inte från Natos prioriteringar. För att säkerställa att kongressbeslutet genomförs fullt 

ut måste partistyrelsen tydligt ta avstånd från Natos planeringsmål och dra tillbaka stödet för att 

svensk trupp ska kunna användas inom Nato:s försvarsstrategi. 

Vi yrkar 

att - distriktsårskonferensen uppmanar partistyrelsen att genomföra kongressbeslutet om 

att försvarsanslagens storlek ska baseras på en kvalificerad och självständig analys av 

såväl militära som andra hot. 

- distriktsårskonferensen uppmanar partistyrelsen att följa partiprogrammets linje 

gällande Nato och motsätta sig Natos planeringsmål om två procent av BNP för det 

militära försvaret. 

- distriktsårskonferensen uppmanar partistyrelsen att dra tillbaka stödet för att ställa 

svensk väpnad styrka till Natos förfogande, i enlighet med partiets principiella 

motstånd mot svenskt Natomedlemskap. 

Avsändare: Vänsterpartiet Hammarby-Skarpnäck, Niklas Vanhainen, Hammarby-Skarpnäck, Sanna 

Olsson, Hammarby-Skarpnäck, Mohammed Nuur, Tensta-Rinkeby-Spånga, Mesir Taki, Järfälla, Ebba 

Elena Karlström, Hammarby-Skarpnäck, Isa Håkansson, Hammarby-Skarpnäck, Aron Bengtegård, 

Hägersten, Martina Norrman, Hammarby-Skarpnäck, Caterina Glaser Müller, Södertälje, Christine 

Falk, Södertälje, Isabell Flygare, Södertälje, Erik Andersson Palm, Vantör, Christiane Holmström, 

Södertälje, Anna Söderblom, Norrtälje, Cristian Vera, Södertälje, Maria Ahumada, Södertälje, Mattias 

Håkansson, Älvsjö-Fruängen, Antonio Esposito, Järfälla, Meral Tunc Cagan, Järfälla, Dusanka 

Vukovic, Järfälla, Hamid Ramazani, Järfälla, Prallan Allsten, Järfälla, Ilso Abreu, Järfälla, Matti 

Leino, Norrtälje, Helen Edling, Norrtälje, Charlotte Lilja Pittuco, Vita Bergen, Åsa Levin, Haninge, 

Fabio Pittuco, Vita Bergen, Samuel Scherman, Sollentuna, Tea Corkovic, Sollentuna, Pelle Norlin, 

Södertälje, Fredrik Bragge, Södertälje, Ann-Mari Engel, Vita Bergen, Ann-Margarethe Livh, Tensta-

Rinkeby-Spånga, Dali Kovacevic, Haninge, My Lind, Tensta-Rinkeby-Spånga, Åsa Mattsson, 

Bromma, Maria Widestrand, Södertälje, Hannes Anagrius, Skärholmen 
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Distriktsstyrelsens svar på A10 
Motionärerna vill att distriktsårskonferensen uppmanar partistyrelsen att genomföra kongressbeslut, 

följa partiprogrammet samt att man ska dra tillbaka stöd för att ställa svensk väpnad styrka till Natos 

förfogande.  

Distriktet har ingen möjlighet att fatta beslut om att vi ska ha en annan linje än den som är beslutad av 

kongressen. Under varje kongressperiod är det partistyrelsen som på grundval av de beslut som är 

fattade på kongressen styr riksdagsgruppens arbete och bestämmer hur man ska arbeta med olika 

frågor. Distriktsstyrelsen menar att vår årskonferens inte är rätt tillfälle att recensera partistyrelsens 

arbete. Särskilt inte i så pass komplicerade frågor som detta rör. Detta bör man istället göra på 

nästkommande kongress till vilken PS förövrigt bör ha hunnit genomföra fler av kongressens beslut än 

vad man har hunnit hittills och där såväl partistyrelse som riksdagsgrupp inkommer med både 

rapporter och kan svara på kritiska frågor.  

Fram tills dess har man såklart möjlighet att ställa frågor om partistyrelsens arbete och ha åsikter om 

det. Det kan man göra till exempel genom att ta kontakt med någon av distriktets 

partistyrelseledamöter eller ställa frågan via distriktet. Man kan även bjuda in både talespersoner, 

riksdagsledamöter eller partistyrelseledamöter till sin partiförening.  

Distriktsstyrelsen har frågat partistyrelsen vad som gäller kring de punkter som motionärerna lyfter. 

Partistyrelsen har återkommit med svaret att man arbetar med kontinuerliga omvärldsanalyser i en 

mycket föränderlig värld, och dessutom genomförs ett fördjupat arbete under året med utgångpunkt av 

kongressbeslut och partiprogrammets skrivningar.  

Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen 

att motionen anses besvarad 

Reservation 

Vi står självklart bakom kongressens beslut samt delar av påståendena i brödtexten. Vi instämmer 

också helt i att det behövs mer samtal i partiet om Vänsterpartiets freds- och säkerhetspolitik. Vi har 

därför ansett motion VP48 vara besvarad samt bifallit motion A35. Distriktsstyrelsen anser inte heller 

att svensk försvarspolitik ska anpassas till NATO och dess budgetmål. Dessutom står vi i enlighet med 

kongressbeslut samt partiprogrammet inte bakom att svensk militär ska stå till förfogande för NATO-

insatser. Även om vi självklart inte tror att partistyrelsen eller riksdagsgruppen har anpassat 

Vänsterpartiets budget till regeringens motsvarande eller röstat för att tillåta 1200 svenska militärer att 

ansluta sig till NATO-insats på grund av ändrad inställning till NATO eller försvarspolitik som sådan, 

finner vi det olyckligt att partiet på riksplanet accepterat dessa punkter. Vi föreslår 

distriktsårskonferensen  

att bifalla motionen. 

Daniel Riazat, Håkan Blomqvist, Rodrigo Arce, Isatou Aysha Jones och Alena Jukic. 

 

A11 Stoppa urholkningen av den civila beredskapen 
Sverige rustar för krig och höjer beredskapen. Försvarsbudgeten ökar nu med 13 miljarder kronor 

ovanpå tidigare höjningar. Initiativ tas på nationell, regional och kommunal nivå för att stärka även 

den s.k. civila beredskapen som el, - vattenförsörjning, transportsystem, sjukvård, för att stärka 

försvaret mot hybridattacker, desinformation och för att stärka människors mentala beredskap etc.  
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Vi menar att, oavsett hur hoten faktiskt ser ut, det är lovvärt att stärka den civila beredskapen I dessa 

tider men att de satsningar som nu planeras lider av stora brister. För samtidigt och lite undanskymt 

urholkas den civila beredskapen genom att tidöregeringen systematiskt attackerar det lokala 

föreningslivet och media genom indragna bidrag och att man försvagar sjuk-och hälsovården, 

förskolor och skolor genom allt sämre ekonomiska resurser. 

En civil beredskap måste stödjas av en engagerad befolkning och bör utgå från ett livaktigt 

föreningsliv, fungerande hälso-och sjukvård, fungerande förskolor och skolor med resurser att stödja 

varje barn. Lokala föreningar är viktiga för att sprida information, ge stöd vid ransoneringar etc. Så 

spelade under andra världskriget de många kvinnoorganisationerna en mycket viktig roll för sådant. 

Likaså är en väl fungerande sjukvård avgörande för en fungerande befolkning. 

Vi yrkar 

att att distriktet blir starkt pådrivande I kritiken mot att tidöregeringen drar in ekonomiskt 

stöd till lokala verksamheter som är vitala för den civila beredskapen 

Avsändare: Vänsterpartiet Enskede 

Distriktsstyrelsens svar på A11 
Motionen vill att distriktet ska vara starkt pådrivande för att försvara verksamheter som är nödvändiga 

för den civila beredskapen mot nedskärningar från regeringen. Vänsterpartiet verkar överallt där vi har 

inflytande för att stärka välfärden och föreningslivet vilket också framgår av DS' förslag till 

verksamhetsplan. Däremot föreslås inte detta arbete vara starkt prioriterat jämfört med andra frågor, 

som motionen kan tolkas föreslå.  

Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen 

att avslå motionen. 

A12 ”Fritidsledare” behövs även online 
Vi i Vänsterpartiet har väldigt bra förslag på hur man kan ge barn och ungdomar en trygg miljö att 

växa upp i. Med ökade resurser till skolgång, kultur och fritid vet vi att individen kan växa upp och bli 

en värdefull del av samhället. Men det finns ett område där vi, och samhället i stort, helt har tappat 

bollen. Det är en plats där unga existerar nästan helt utan vuxen delaktighet; internet. 

Samtidigt är internet också en plats där många lär sig att hitta sin egen identitet. Det är en värld fylld 

med hormoner, känslor och ett behov av att få passa in, för att inte nämna allt annat som dyker upp i 

både kropp och knopp hos en ung individ. Internet är en plats där ungas åsikter grundas och tar form, 

där de formas till vuxna och förbereds för att ta en plats i samhället. 

Problemet är att man i ung ålder inte har förmågan att avgöra vad som är bra och dåligt, sant eller 

falskt. Som ung finns inte möjligheten att hantera allt som går att uppleva på internet, och att utsätta ett 

barn för den massiva mängd information och filterbubblor som finns, utan någon form av ledsagare 

som kan hjälpa till att förklara, visa och guida, är oerhört ansvarslöst. Vi håller barnets hand i alla 

andra delar av samhället, men på internet får de klara sig själva. 

Dessutom bidrar avsaknaden av vuxna till en typ av aktsamhet, för hur ska man kunna prata med en 

vuxen person när de aldrig förstår eller har en aning om vad man går igenom? Hur hittar man ens en 

vuxen som själv vet hur det är? 

Så vem tar då hand om barnen? Just nu är det de digitala plattformarna. Det är sociala medier med 

aktörer som Elon Musk, Mark Zuckerberg och kinesiska staten som håller våra barn i handen. I takt 
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med att desinformation, hat och hot ökar, så ser vi också hur extremhögern tar större plats på internet.. 

och i samma sandlåda låter vi våra barn leka, helt oövervakat. 

Därför måste vi göra mer. Vi måste ta ansvar och engagera oss i den värld som barn och unga lever i 

genom att se till att det finns vuxna som förstår, som är på deras sida och som är lätta att få tag på när 

man behöver dem. Som ser och förstår även det positiva och hur det hänger samman med det negativa. 

En person som faktiskt förstår sig på den världen barnen och ungdomarna lever i. 

Genom att finnas på plats så kan vi vara en positiv motkraft, som säger stopp när språket blir för grovt 

och som hyllar ett inkluderande beteende. Det är först när vi delar sammanhang med våra unga som vi 

på riktigt kan ta rollen som mentor och ledsagare. 

Vi yrkar 

att Vänsterpartiet i Storstockholm jobbar för att det ska anställas personer som kan vara 

någon form av fritidsledare online i olika ungdomsverksamheter. 

Avsändare: Vänsterpartiet Enskede 

Distriktsstyrelsens svar på A12 
Motionen föreslår att distriktet ska jobba för att det ska anställas personer som kan vara någon form av 

fritidsledare online i olika ungdomsverksamheter. Vänsterpartiet jobbar på de ställen vi har inflytande 

för unga ska ha rätt till meningsfulla fritidsaktiviteter, inklusive fritidsledare som kan ge unga socialt 

stöd i många aspekter av livet, bland annat på internet. Men DS föreslår ingen särskild satsning just på 

det och menar att den typen av sakkrav bäst ställs på förenings- eller repskapsnivå, till respektive 

kommunfullmäktige. DS föreslå därför att motionen avslås.  

Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen 

att avslå motionen. 

A13 Legalisering av cannabis för privat och medicinskt bruk 
Genom att sälja cannabis så tjänar gängen extremt mycket pengar och investerar det till att utöka sin 

våldskapital och operation. Vår geografiska situation och läget i Tyskland gör det mycket svårt att 

fånga upp detta. 

Stockholmsregionen bör vara först med att föreslå legalisering av cannabis. Det är en praktisk 

omöjlighet att utöka kontrollen så pass mycket utan att helt göra oss av med vår personliga integritet 

och införa en polisstat utan dess like. Sveriges drogpolitik har haft motsatt effekt, vi har väldigt 

mycket droger i omlopp och även mycket farliga preparat, och vår drog-dödlighet är bland de högsta i 

EU. 

En legalisering av cannabis ligger i linje med V´s värdegrund och ideologi. Genom att göra den 

kontrollerad, där certifierade ombud köper in och säljer, skapar man en sektor som jobbar vitt och 

betalar skatt, som skapar arbetsplatser med kollektivavtal samtidigt som man slår undan benen för 

gängen. Idag har gängen starkt fäste i underklass, arbetarklassområden. Som ett led i att få bort 

kartellerna, genom att minska efterfrågan, kan man skapa mer trygghet i dessa områden. 

Cannabis är mindre farligt än både alkohol och tobak. Men idag utsätts köpare för onödiga risker, 

eftersom de inte kan fastställa vad det är för produkt de köper. V måste överge visionen om ett 

cannabis-fritt samhälle. 
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Cannabis har flertal positiva medicinska aspekter och det är mycket effektivt för smärtlindring, och 

redan idag skrivs det ut till väldigt sjuka individer. För äldre, skulle ett cannabispreparat, vara mycket 

säkrare än de traditionella smärtstillande mediciner som finns ute i marknaden eller som skrivs ut av 

läkare. Det är väldigt riskabelt att skriva ut opiater, som kommer från samma blomma man gör heroin 

och morfin av, och är vanligt bland äldre. Läkare är konservativa eftersom dessa preparat, om de tas i 

för hög dos, kan kapa nervsignaler mellan vitala organ och hjärnan. Ibuprofen och paracetamol är 

skadligt för mage och lever och därför bör fler alternativ existera. För människor med kroniska 

smärtor skulle cannabis vara mycket behjälpligt. För de som lider av Chrons sjukdom eller Ulcerös 

Colit kan det vara helt avgörande för en fungerande vardag. Stockholm bör prioritera att lyfta 

möjligheten för patienter att få ut cannabis-preparat som täcks av högkostnadsskyddet, och det 

omgående.  

Dagens huvudsakliga distribution, som förvaltas av gäng och kriminella, kan sprida cannabis som är 

dåligt, gammalt (mögligt) eller besprutade med farliga kemikalier. För att undgå upptäckt av 

spårämnen av cannabis i urin, blod och/eller hår, vänder sig många i arbetarklassen till syntetiska 

preparat som är mycket farliga (exempelvis Spice).  

Idag jagar polisen cannabisanvändare under dygnets alla timmar, vilket dränerar polisens resurser. 

Förföljelsen av människor som konsumerar cannabis idag, bär likheter med vilken annan repressiv stat 

som helst. Att misstänkas för cannabiskonsumtion kan leda till att en individ tvingas att ge ifrån sig 

blod, urin och hår, samt att de riskerar bli av med sitt jobb och inkomst, och därmed bli en börda för 

samhället. Legalisering skulle frigöra polisens resurser för grövre brott. 

I enlighet med V´s stadgar emot förtryck, rasism och kolonialism, bör partiet genomsyras av en 

förståelse av att cannabisförbudet startade i USA under 1930-talet på rasistiska grunder för att sätta dit 

svarta, filipiner och latinamerikaner som traditionellt inte brukade alkohol. Senare användes de 

drakoniska lagarna för att arrestera och bryta upp hippierörelsen, som motsatte sig Vietnamkriget. Det 

var ett sätt att krossa, vad man såg som, en avvikande kultur. Därefter spreds budskapet om att 

cannabis var farligt runtom i världen och inom FN-systemet och kristalliserades i en konvention på 

1970-talet som Sverige följt och upprätthållit. Kriminalisering är ett implicit samtycke att upprätthålla 

rasistiska strukturer och en acceptans för gängens monopol. 

Jag yrkar 

att distriktet utarbetar en arbetsgrupp som arbetar med att se över implementeringen av 

legalisering av Cannabis för Stockholmare. Vi bör satsa på att kontrollera; inköp, 

kvalitet, distribution och satsa på skademinimering. Regionen har ett ansvar gentemot 

sina medborgare och bör inte moralisera, men fokusera på förvaltning för att garantera 

trygghet och hälsa först. Cannabisrökning skulle kunna regleras till hemmabruk in ett 

inledande skede, och undvikas på allmänna platser. Det bör även i enlighet med 

forskningen införas en hög åldersgräns, som i en prövotid kan vara konservativ. Vid 

försäljningsplatser ska konsumenter kunna få ta del av ett varierat utbud av produkter. 

Det kan även införas en modell som i Tyskland, där medborgare beställer cannabis 

genom föreningar. Det är en miljardindustri, och skatteintäkter skulle dels kunna 

stödja andra områden i sjukvård eller infrastruktur, samt öronmärkas till stöd för de 

individer som missbrukar och behöver hjälp att sluta, t.ex hjälplinjer, terapi osv. 

Cannabis har nackdelar också, såsom risker för luftvägar och negativa aspekter för de 

med psykiska besvär, vilket bör uppmärksammas och undersökas. Alla led i kedjan 

bör kontrolleras för att undvika slavarbete eller att karteller och internationella 

syndikat kan profitera på det. Odling, packning, distribution och försäljning skall ske 
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lagligt, med godkända aktörer och anställda som har kollektivavtal eller anslutna till 

fackföreningar. Stockholmare bör att tillgång genom utlämningsplatser i kommunal, 

statlig eller privat regi. Där ska medborgare erbjudas cannabis som är kvalitetsprövad 

och certifierad. Ur ett konsumentperspektiv tillförs transparens, både gällande 

prissättning, vägning och sammansättningen av cannabinoider). Jag är övertygad om 

att Stockholmare, och svenskar för den delen, vill göra rätt för sig och kommer vända 

sig bort från gängen om de presenteras med det här alternativet 

Avsändare: Kent Bülow Sierra, Vänsterpartiet Upplands Väsby 

Distriktsstyrelsens svar på A13 
Motionen vill att distriktet tillsätter en arbetsgrupp som ska arbeta med att verka för att legalisera 

cannabis i Stockholmsområdet. Förslaget går emot Vänsterpartiets rådande politik och en eventuell 

ändring av den bör därför istället riktas till partikongressen.  

Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen 

att avslå motionen.  

A14 Framtida närvårdsavdelningar knutna till vård- och 
omsorgsenheter kan rädda liv 

De flesta av oss har betungande minnen ifrån pandemitiden. Alla drabbades av pandemins härjningar 

men mest drabbades våra äldre på olika typer av omsorgsboenden. Det visade sig vara svårt att bedriva 

kohortvård. Vi bevittnade att svårigheter att behandla enklare åkommor på nära håll ledde till att 

patienter skickades till stora sjukhus och fick smittan där. 

Närvårdsavdelningar anknutna till vård- och omsorgsenheter, med ett få antal vårdplatser och adekvat 

bemanning, skulle möjliggöra ge adekvat vård i rätt tid, möjliggöra kohortvård, avlasta stora sjukhus 

och därmed förhindra lidande och död. 

Vi yrkar 

att att verka för upprättande av närvårdsavdelningar knutna till vård- och omsorgsenheter. 

Avsändare: Bugra Merdol och Vänsterpartiet i Huddinge 

Distriktsstyrelsens svar på A14 
Motionärerna vill att vi ska verka för upprättande av närvårdsavdelningar knutna till vård- och 

omsorgsenheter. Distriktsstyrelsen tycker visserligen att det låter som en god idé men har inte någon 

åsikt om huruvida detta bör prioriteras på bekostnad av andra satsningar inom vården. Vi vill inte fatta 

beslut kring så pass detaljerade regionpolitiska frågor på årskonferensen och föreslår därför att 

motionen hänskjuts till regiongruppen att ta ställning till. Det finns även möjlighet att inkomma med 

motioner kring vår regionpolitik inför det att vi ska anta en regionpolitisk plattform, eventuellt hör 

denna fråga hemma även där.  

Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen 

att motionen hänskjuts till regiongruppen 

A15 Rätt till sjukvårdsinfo 
Det är viktigt att patienter vet vad sjukvårdspersonal antecknar om dem. Det kan finnas underliggande 

fördomar eller direkta felaktigheter i den information som samlas in.  
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En korrekt och fördomsfri patientinformation utvecklar vården – eftersom den kan leda till att fel 

korrigeras och att fördomar som rasism, homo- och transfobi bekämpas. 

Men det är även viktigt för många vuxna som haft en trasslig barndom och i efterhand vill försöka 

förstå vad som hände när de var små barn. Inte alla föräldrar eller vårdnadshavare orkar med att skriva 

ned redogörelser till sina barn senare i livet. 

Idag är sjukvårdsinformationen svåråtkomlig för den enskilde patienten, som ofta måste kontakta 

många olika sjukhus, vårdcentraler mm för att få sin fullständiga patientinformation. Och ofta 

innehåller även den informationen maskerade delar. 

Vi yrkar 

att Vänsterpartiet ska verka för att alla patienter enkelt ska kunna få samtlig information 

om sig själva, som samlats in av alla landstingets olika aktörer, genom att kontakta en 

enda instans på landstinget. 

Avsändare: Olof Rydström 

Distriktsstyrelsens svar på A15 
Motionären vill att vi ska verka för att alla patienter ska kunna få information om sig själva genom en 

instans på regionen. Distriktsstyrelsen tycker visserligen att det låter som en god idé men har inte 

kännedom om vilka utmaningar som kan finnas för att införa detta, t.ex om där finns några lagar som 

begränsar detta eller om det är en resurs- och prioriteringsfråga. Vi vill hursomhelst inte fatta beslut 

kring så pass detaljerade regionpolitiska frågor på årskonferensen och föreslår därför att motionen 

hänskjuts till regiongruppen att ta ställning till. Det finns även möjlighet att inkomma med motioner 

kring vår regionpolitik inför det att vi ska anta en regionpolitisk plattform, eventuellt hör denna fråga 

hemma även där.  

Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen 

att hänskjuta motionen till regiongruppen 

A16 Lös finansieringen av arbetsspecialister/jobbcoacher 
på psykosmottagningar i regionen 

Sedan 2019 har Samordningsförbundet Stockholm stad drivit ett projekt där IPS (Individual Placement 

and Support) erbjuds patienter på fem psykosmottagningar inom Stockholms psykiatri. Varje 

mottagning har en arbetsspecialist (stöttar personer till arbete/hållbart arbetsliv/studier) på plats hos sig 

som är helt integrerad med övriga psykiatriska teamets arbete. 

I dagsläget finns det finansiering för detta projekt fram till årsskiftet 2025-2026, sedan saknas för 

tillfället finansiering. Meningen var att implementeringen skulle ske 2022. Så blev inte fallet. 

Regionens tjänstemän hänvisade då till ""rådande budgetkrav"". 

Inblandade parter är i grunden positiva till implementering - men kan ändå inte enas om 

finansieringen, som i sammanhanget handlar om små summor men med stora samhällsvinster, 

personliga vinster för personer med psykos. 

Runtbollandet kring vem som har ansvar måste upphöra, annars kan allt sluta med att bra 

verksamheter som alla vill ha läggs ned. Det är inte första gången sådana saker sker. Det är dags för 

politiken att gå in och vara aktiv part i att lösa det hela. 

Vi yrkar 
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att Vänsterpartiet i regionfullmäktige aktivt verkar för att hitta en långsiktig 

finansiering/implementering av arbetsspecialister/jobbcoacher på berörda 

psykosmottagningar. 

Avsändare: Vänsterpartiet Birka Vasa 

Distriktsstyrelsens svar på A16 
Motionären vill att Vänsterpartiet i regionfullmäktige aktivt verkar för att hitta en långsiktig 

finansiering av arbetsspecialister på psykosmottagningar. Distriktsstyrelsen tycker att det låter som en 

bra idé. IPS är en mycket välbeprövad metod och med stark evidens. Distriktsstyrelsen föreslår att 

motionen ska hänskjutas till regiongruppen så att de kan arbeta vidare med frågan.  

Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen 

att motionen hänskjuts till regiongruppen 

A17 Dags för en avgiftsfri beroendevård 
I Region Stockholm är det dyrt att vara sjuk. Och dyrare kommer det att bli när den brunblå regeringen 

höjer högkostnadsskyddet för läkemedel. 

Medan socialdemokrater och borgare slåss om vem som kan vara mest repressiv och hårdhänt mot 

personer med beroendesjukdom och kriminella, behöver Vänstern erbjuda en alternativ målbild. 

En väg fram skulle kunna vara att trycka på vikten av vård i förebyggande syfte. Att färre använder 

droger skulle dessutom innebära en lägre efterfrågan och förhoppningsvis i slutändan färre som 

organiserar sig för att sälja narkotika. 

LARO står för läkemedelsassisterad behandling vid opioidberoende, och erbjuds patienter som fastnat 

i bland annat heroinmissbruk, med exempelvis metadonbehandling. Därtill uppger anställda på 

beroendecentrum att enheterna själva täcker kostnader för papperslösa i behov av LARO-vård, då 

detta inte räknas in i “vård som inte kan anstå”. Detta leder till en ojämlik vård då olika enheter 

sannolikt gör olika bedömningar för huruvida kliniken själv kan täcka upp för utgifterna. I 

Socialstyrelsens rekommendationer omnämns just kostnader som egenavgifter för vårdbesök eller 

behandling som en viktig aspekt när det gäller tillgängligheten till LARO 

(https://www.socialstyrelsen.se/globalassets/sharepoint-dokument/artikelkatalog/kunskapsstod/2 020-

3-6607.pdf). 

I Region Stockholm kostar varje öppenvårdsbesök 275 kr, upp till högkostnadsskyddet på 1450 kr. 

Om patienten inte själv kan betala drabbas klinikerna av en hel del byråkratisk administration för att få 

fakturor betalda av kommunal socialtjänst och liknande. Detta går helt emot ambitionen om en 

lättillgänglig beroendevård med låga trösklar. 

Vi yrkar 

att distriktet tillsammans med regiongruppen utformar en politisk strategi för personer 

med beroendesjukdom inkluderande avgiftsfri vård på LARO-mottagningar, oavsett 

medborgarskap. 

Avsändare: Vänsterpartiet Birka Vasa 

Distriktsstyrelsens svar på A17 
Birka Vasa vill att distriktet tillsammans med regiongruppen utformar en politisk strategi för personer 

med beroendesjukdom inkluderande avgiftsfri vård på LARO-mottagningar, oavsett medborgarskap. 
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Distriktsstyrelsen anser att detta ligger i linje med Vänsterpartiets politik på området. Dock vill inte 

distriktet medverka till att ta fram en politisk strategi i frågan eftersom vi saknar kompetens i frågan. 

Vi vill istället hänskjuta detta till regiongruppen att ta med sig i sitt arbete.  

Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen 

att motionen hänskjuts till regiongruppen 

 

A18 Region Storstockholm behöver bemöta desinformation 
om transpersoner och deras vård med kunskap  

För att kunna bemöta desinformation och ha en uppfattning i frågan behöver vänsterpartiet i 

Storstockholm ha tillgång till adekvat kunskap grundad i evidens och fakta från betrodda 

organisationer såsom RFSL och Transammans. Därmed behöver utbildningar anordnas internt för att 

sprida etablerad kunskap från de som är insatta i ämnet. 

Vi yrkar 

att Vänsterpartiet inom Storstockholms region ska organisera interna utbildningar för att 

sprida kunskap om transpersoners livsvillkor och vård för att motverka 

desinformation. 

Avsändare: Amanda Comet, Maria Schön, Klara Heikkinen, Vendela fredricson 

Distriktsstyrelsens svar på A18 
Motionärerna vill att det ska anordnas interna utbildningar om transpersoners livsvillkor och vård i 

syfte att motverka desinformation. Även om Distriktsstyrelsen anser att ökad kunskap om 

transpersoners livsvillkor är mycket viktigt är det inte helt tydligt huruvida man önskar att det är 

regiongruppen som ska utbildas eller om de ska anordna utbildningar även för andra medlemmar eller 

om det är distriktet som ska göra detta. Kunskap om transpersoners livsvillkor och vård finns ju i 

partiet, bl.a i regiongruppen, och det är möjligt för partiföreningar att bjuda in representanter därifrån 

eller från andra instanser för att lära sig mer och vidare diskutera frågorna. Distriktsstyrelsen tycker 

också att detta är en viktig fråga varför vi till exempel under senaste Pride anordnade ett panelsamtal i 

Pride House om den nya könstillhörighetslagen. Vi vill dock inte i nuläget binda upp oss till att 

organisera interna utbildningar kring just detta ämnet.  

Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen 

att anse motionen besvarad 

A19 Mer tillgängliga toaletter i kollektivtrafiken 
Bristen på tillgängliga toaletter i Storstockholm är under mycket stor. Inte minst i kollektivtrafiken. 

Pendeltågen i Skånetrafiken, Västtrafik och Öresundstågen har alla toaletter på betydligt fler stationer 

än här i Stockholm och de har dessutom ofta toaletter på tågen! 

Hur kommer det sig att Sveriges övriga storstadsregioner har det men inte Stockholm? 

Att i princip hela tunnelbanenätet är helt utan toaletter är jättekonstigt. 

Och det drabbar framförallt många äldre, funktionshindrade och andra med inkontinensbesvär. 
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Det har gjorts flera undersökningar som visar att det är en betydande andel människor som känner sig 

begränsade och undviker att ta sig ut så mycket som de hade velat pga just bristen på tillgängliga 

toaletter. 

Enligt en undersökning som Mitt I gjorde 2020 så tyckte drygt sex av tio stockholmare att det behövs 

fler offentliga toaletter. Hade man bara frågat personer som framförallt använder kollektivtrafiken 

hade det antagligen varit ännu högre. 

En god tillgänglighet av och hög kvalitet på offentliga toaletter är dessutom någonting som turister 

upplever som väldigt positivt när de besöker olika städer. 

Mer offentliga toaletter i kollektivtrafiken bidrar till en mer tillgänglig och levande stad som är bättre 

för alla! Och framförallt för de som idag är begränsade av dess frånvaro. 

Pendeltågstrafiken bör vara ett första steg! 

Vi yrkar 

att Vänsterpartiet Storstockholm jobbar med att utveckla tillgängligheten på toaletter i 

kollektivtrafiken. 

Avsändare: Vänsterpartiet Enskede 

Distriktsstyrelsens svar på A19 
Motionären vill att Vänsterpartiet Storstockholm jobbar med att utveckla tillgängligheten på toaletter i 

kollektivtrafiken. Distriktsstyrelsen tycker att det låter som en bra idé och tror att regiongruppen redan 

jobbar i enlighet med detta. Det är dock en resurs- och prioriteringsfråga och tyvärr så vet vi att 

kollektivtrafiken idag generellt är underfinansierad. Distriktsstyrelsen föreslår att motionen ska 

hänskjutas till regiongruppen så att de kan ta med sig frågan i sitt vidare arbete.  

Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen 

att motionen hänskjuts till regiongruppen 

A20 Verka för dyrare parkering för tyngre bilar! 
Bilen är den enskilt största faktorn som påverkar miljön i vår stad negativt. 

Så väl själva stadsmiljön som luftföroreningar och klimatpåverkan. 

Bilar tar otroligt stor plats i vår stad med parkeringsplatser och vägar och det är inte så konstigt att 

större bilar tar större plats än mindre bilar.  

Dessutom har tyngre bilar flera andra nackdelar: 

De låter mer 

De är farligare vid eventuella olyckor, framförallt med fotgängare eller cyklister 

Bidrar mycket mer till vägslitage 

Bidrar mycket mer till luftföroreningar med partiklar från däck-, broms- och väg-slitage 

Bidrar med mer mikroplaster från däckslitage i naturen 

Har ofta högre bränsleförbrukning och bidrar med mer avgaser och koldioxid. 
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Enligt Naturvårdsverkets rapport Luft & miljö 2023 står slitage av vägar, däck och bromsar för 44% 

av Sveriges utsläpp av inandningsbara partiklar. Slitage av däck bedöms dessutom vara den största 

källan till mikroplast. 

Det är många faktorer som påverkar utsläppen av men tyngden är en av de största. (Mikroplast från 

däck- och vägslitage En kunskapssammanställning VTI rapport 1028). 

Vägslitage ökar dessutom inte linjärt med tyngden på fordonet utan exponentiellt. 

En dubbelt så tung bil orsakar alltså inte dubbelt så mycket slitage utan snarare 10x mer. (Pavement 

Interactive, Load Equivalency Factors). 

I t.ex. Paris har man nyligen infört nya parkeringsavgifter för fossil- och hybridbilar som väger mer än 

1,6 ton där de betalar mycket mer än andra bilar. För rena elbilar gäller samma regler från 2 ton. 

Undantag kan göras för arbetsfordon osv. och boendeparkering ser olika ut. Det är någonting vi borde 

ta efter! 

En annan aspekt är att det här till viss del gör kostnadsökningen progressiv då det framförallt är de 

med högre inkomster som har stora, tunga bilar. 

Det finns alltså väldigt många orsaker till att verka för att minska storleken och tyngden på bilar som 

kör och parkerar i vård stad och parkeringsavgiften känns som en bra metod att påverka. 

Vi yrkar 

att Vänsterpartiet i Storstockholm arbetar för dyrare parkeringsavgifter för tyngre bilar. 

Avsändare: Vänsterpartiet Enskede 

Distriktsstyrelsens svar på A20 
Motionären vill att Vänsterpartiet i Storstockholm arbetar för dyrare parkeringsavgifter för tyngre 

bilar. Distriktsstyrelsen är inte säker på om det är förenligt med nuvarande lagstiftning att segmentera 

parkeringsavgifter på det sättet. Detta är dessutom en kommunpolitisk fråga som årskonferensen inte 

bör besluta i. Distriktsstyrelsen föreslår att motionären tar upp frågan i Vänsterpartiet Stockholms 

Stads representantskap istället.  

Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen 

att avslå motionen. 

A21 Exkluderande Design hör inte hemma i samhället!!! 
I kollektivtrafiken och på många andra platser blir det allt mer vanligt med så kallad ”Exkluderande 

Design”. För er som inte vet så är Exkluderande Design när man t.ex. bygger obekväma bänkar, sätter 

spikar på platser under broar osv. så att hemlösa och andra oönskade inte kan använda platsen. 

Den engelska termen ”Hostile Architecture” är mycket mer beskrivande av vad det faktiskt handlar 

om. 

Det är ett i grunden unket och människofientligt perspektiv att hantera de här frågorna på det här sättet 

som är helt oförenligt med Vänsterpartiets värdegrund. 

Det drabbar dessutom många andra också. 
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Som funktionshindrad är det en mycket blandad upplevelse att röra sig i Stockholm. Det är väldigt 

frustrerande att se hur utvecklingen snarare går åt fel håll och då till stor del pga Exkluderande Design. 

Även våra äldre möter en stad som är allt svårare att röra sig i. 

Att bygga sittbänkar som är gjorda att vara obekväma att sitta på är så dumt att jag inte finner ord. 

Det skapar ett samhälle inte bara ett samhälle där funktionshindrade inte får plats och tvingas hålla sig 

hemma utan också ett samhälle där vi inte ser människans värde! 

Vi skapar ett fulare samhälle där vi avhumaniserar människor som inte passar in och det gör något 

med oss. 

En annan del i det här är att vi dessutom bygger bort sittplatser och allmänna platser att bara vara på 

för att ersätta med butiker och restauranger där vi kan spendera pengar. 

Inte minst i kollektivtrafiken och på tågstationer. 

Vi måste kunna existera i staden utan att behöva konsumera. 

Vi yrkar 

att Vänsterpartiet Storstockholm motsätter sig och motarbetar all form av Exkluderande 

Design i kollektivtrafiken och i alla andra sammanhang och istället jobbar för att 

utveckla tillgängligheten av bekväma sittplatser. 

Avsändare: Vänsterpartiet Enskede 

Distriktsstyrelsens svar på A21 
Motionären vill att Vänsterpartiet Storstockholm motsätter sig och motarbetar all form av 

exkluderande design i kollektivtrafiken. Distriktsstyrelsen håller med motionärerna helt och fullt men 

vet att regiongruppen redan arbetar i just denna anda. Vi föreslår ändå att motionen hänskjuts till 

regiongruppen för vidare behandling.  

Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen 

att motionen hänskjuts till regiongruppen 

 

A22 Ta tillbaka tågvärdarna! 
Det finns många anledningar till att pendeltågstrafiken har problem och bristen på tågvärdar är en av 

de stora. 

Det finns också många anledningar till varför tågvärdar behövs.  

En av de allra viktigaste är tillgängligheten för funktionshindrade. 

Den begränsning det innebär att behöva beställa rampservice osv. i förväg är helt orimlig. 

Hade vi accepterat en kollektivtrafik där man var tvungen att anmäla sitt resande i förväg? 

Det är helt galet att vi har gått så bakåt i vårt samhälle att många funktionshindrade måste planera sin 

användning av pendeltåg långt i förväg. 

Tryggheten i att spontana resor är dessutom helt borta när det inte finns personal på plats som kan 

hjälpa till. 
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Det säger också mycket om vårt samhälle när vi gör det allt mer otillgängligt och kallt. 

Och det är inte det samhälle vi i Vänsterpartiet vill ha! 

Arbetsmiljön skulle dessutom bli bättre för de som jobbar. 

Pendeltågens pålitlighet och trygghet skulle också öka! 

Vi yrkar 

att Vänsterpartiet Storstockholm fortsätter kampen för återinförandet av tågvärdar och 

driver det än hårdare. 

Avsändare: Vänsterpartiet Enskede 

Distriktsstyrelsens svar på A22 
Motionären vill att Vänsterpartiet Storstockholm fortsätter kampen för återinförande av tågvärdar och 

driver det än hårdare. Distriktsstyrelsen håller med motionärerna helt och fullt men vi vet att 

regiongruppen redan arbetar hårt för att få tillstånd just det motionärerna önskar. Distriktsstyrelsen 

föreslår att motionen ska hänskjutas till regiongruppen så att de kan arbeta vidare med frågan.  

Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen 

att motionen hänskjuts till regiongruppen 

 

A23 Stoppa nedskärningarna i kollektivtrafiken 
Att det skärs ner på kollektivtrafiken av ett regionstyre som stöds av Vänsterpartiet är helt orimligt. 

Ju mer vi skär ner på avgångar och kvalitet desto färre väljer att åka kollektivt och då måste vi skära 

ner ännu mer. Det är en helt ohållbar ond cirkel som går tvärtemot allt vad vi i Vänsterpartiet tror på. 

Att hålla på och stötta politik som är motsatsen till vad vi står för skadar vårt förtroende till den grad 

att det är farligt för demokratin i stort. 

Hur kan en demokrati fungera när partierna gör motsatsen mot vad de står för? 

Någonstans går en gräns där kompromisser och små kortsiktiga vinster kostar för mycket i det långa 

loppet. 

Det är bättre att stå vid sidan och kritisera än att vara med och aktivt genomföra en politik som man är 

emot. 

Vi yrkar 

att Vänsterpartiet i Region Stockholm inte stöttar något styre som skär ner på 

kollektivtrafiken. 

Avsändare: Vänsterpartiet Enskede 

Distriktsstyrelsens svar på A23 
Motionären vill att Vänsterpartiet i region Stockholm inte ska sötta någor styre som skär ner på 

kollektivtrafiken. Distriktsstyrelsen delar naturligtvis motionärens ståndpunkt att generella 

nedskärningar i kollektivtrafiken inte är en del av Vänsterpartiets politik. Förändringar i trafikutbud 

och anpassningar till ändrade resemönster kan dock vara en del av även vår styrning av 
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kollektivtrafiken. Vår huvudlinje i regionpolitiken är dock att tillföra mer resurser till kollektivtrafiken 

för att bygga ut den och göra den mer pålitlig. 

På ett mer principiellt plan lyfter motionen om vi ska ha ”röda linjer” på något område när vi går in i 

olika former av politiskt samarbete för att styra Region Stockholm. När Vänsterpartiet inte har egen 

majoritet behöver vi samverka med andra politiska partier för att påverka politiken i rödgrön riktning. 

Det sker genom förhandlingar och kompromisser. Hur framgångsrika vi blir avgörs i grunden av hur 

starka rörelser vi har i ryggen och att vi förhandlar utifrån ett tydligt mandat från väljarna. 

Vänsterpartiet i Region Stockholm är inte en del av styret, men påverkar genom ett avtalat 44-

punktsprogram och att vi förhandlar om den budget som Mittenkoalitionen lägger fram varje år. 

Regiongruppen, med tät dialog till distriktsstyrelsen, beslutar om prioriteringar och strategier inför 

varje förhandling. Det är naturligtvis möjligt att gå in i en förhandling med tydliga ”röda linjer”. 

Regiongruppen och DS har dock valt en mer öppen hållning där vi tar ställning till utfallet av en 

förhandling som helhet. I helheten kan vi nå några stora framgångar (exempelvis 

arbetstidsförkortning) samtidigt som vi tvingats acceptera delar som går emot vår politik. 

Vi har en ordning där det är distriktsstyrelsen som slutgiltigt godkänner ett förhandlingsresultat om 

budget. Alltså om helheten är acceptabel eller inte. Ytterst handlar det om tillit till våra 

förtroendevalda regionpolitiker och till den valda distriktsstyrelsen att fatta väl avvägda beslut i 

konkreta situationer. Vi tror inte att Vänsterpartiets förmåga att påverka politiken gagnas av att 

distriktsårskonferensen, som hålls vartannat år, binder upp beslutsfattandet i detalj med i förväg 

fastslagna ”röda linjer”.  

Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen 

att avslå motionen 

A24 Lösa dagar på SL-kortet 
Idag är SL:s kort tidsbundna. Du köper ett kort som gäller till exempel 30 dagar eller 7 dagar i rad. 

Detta att kortet är tidsbundet till dagar i följd skapar ofta problem. 

Du kan bli sjuk en vecka och då försvinner en massa dagar som du egentligen betalt för. Eller det kan 

vara så att du bara utnyttjar kortet på arbetsdagar och således betalar för dina lediga helgdagar helt i 

onödan. 

Kalmar Länstrafik KLT har ett alternativ med lösa dagar: Du betalar för ett antal dagar och kortet drar 

bara av en dag om du använder biljetten denna dag. Annars sparas biljetten till dess du åker nästa 

gång. Dagarna behöver således inte alls vara i följd. De som har ont om pengar kan spara resdagar 

genom att låta bli att åka under några helgdagar i månaden. 

Vi yrkar 

att Vänsterpartiet ska arbeta för att SL-korten ska vara med helt lösa dagar; dagar som 

inte behöver vara i följd. Detta skulle gynna fattiga. 

Avsändare: Olof Rydström 

Distriktsstyrelsens svar på A24 
Motionären vill att Vänsterpartiet ska arbeta för att SL-korten ska vara med helt lösa dagar. 

Distriktsstyrelsen tycker det låter som en god idé och föreslår att motionen ska hänskjutas till 

regiongruppen så att de får ta ställning till om detta är en fråga som är framkomlig.  
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Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen 

att motionen hänskjuts till regiongruppen 

 

A25 Förbjud privata bilar inom tullarna och upprätta en 
statligt ägd bilddelningspool 

För att uppmuntra bildelningspoler så borde Vänsterpartiet Storstockholm driva frågan om att förbjuda 

privata bilar inom Stockholm stads tullar. Endast företag som erbjuder bildelningspoler samt taxi och 

budtransporter ska tillåtas inom tullarna. Vidare bör V Storstockholm också driva på att det ska finnas 

ett statligt ägd och subventionerad bolag som erbjuder en bildelningspol i Stockholms innerstad. Detta 

för att sätta standarden på hållbarhet inom bilflottan och dess underhåll samt för att sätta rimliga priser 

som är överkomliga. 

Vi yrkar 

att Vänsterpartiet Storstockholm ska verka för att driva igenom frågan politiskt. 

Avsändare: Rand Nezamaldin, Vänsterpartiet Värmdö 

Distriktsstyrelsens svar på A25 
Motionären vill att vi ska verka för att privata bilar förbjuds inom tullarna i Stockholm samt att det ska 

upprättas en statligt ägd bildelningspool. Distriktsstyrelsen uppskattar de visionära idéerna men menar 

att dessa frågor ej hör hemma på årskonferensen. Vad gäller reglering av biltrafiken i Stockholm så är 

detta en fråga som fattas på en annan nivå - den kommunpolitiska – medan frågan om statliga 

bildelningspooler ligger på den nationella nivån.  

Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen 

att avslå motionen. 

A26 Motionen angående skärgårdstrafiken från Stockholm, 
Strömkajen 

Revidera Tonnageutredningen som är del 2 i RUFS (Regional utvecklingsplan för Sthlmsregionen). 

Regionens motivering till att vi som medlemmar i Trafikantföreningen inte fick delge våra 

erfarenheter var att den endast rör investeringar och annan ekonomi. Detta är vilseledande.  

Tonnageutredningen handlar om fartygsflotta och vilka båtar vi ska ha i framtiden. Den är därmed helt 

avgörande för hur skärgården ska utvecklas. Såklart det finns fördelar i utredningen som att driva 

båtarna med el och minska påfrestningen på naturen. Det är vi med på. Även om resorna kommer ta 

längre tid. 

Införande av replipunkter i ex Waxholm får enorma konsekvenser för tillgängligheten till Skärgården. 

Bussarna är inte alls anpassade till skärgårdens behov av bagage. Det har hänt att folk fått åka hem då 

ingen hjälp fanns att få på bussen. Det har hänt att folk har fastnat i bagageutrymmet när bussen kört 

iväg. 

En stor barnvagn och utrymmet i bussen är fullt för rullatorer, väskor, dramaten osv.  

Överfulla bussar till Sollenkroka, Stavsnäs och Waxholms bryggor via motorväg där passagerare 

tvingas stå dryga timmen är inte optimalt. Vem tar en obekväm buss till Waxholm för att därefter kliva 

på en båt.  
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Varenda turist kommer missa vår vackra skärgård som är lättillgänglig från Strömkajen.  

Fastboende i skärgården är en mindre skara, de har andra resmönster än deltidsboende.  

Fastboende vill fara till närmsta replipunkt. Den stora gruppen deltidsboende från april-september, dvs 

sommarstugeägare vill gärna arbeta på båten, distansarbeta i stugan och få med sig allt bagage från kaj 

till kaj.  

Det finns få butiker i skärgården, därför måste ofta all mat transporteras från staden.  

Om någon i beslutsfattande ställning tog sig en titt på båtarnas bagagerum skulle man förstå att detta 

inte kan överföras till busstrafiken.  

Det riskerar att leda till att fler känner sig tvingade att köra bil. 

Gör Skärgården tillgänglig för alla och behåll Skärgårdstrafiken från Stockholms innerstad. 

Vi yrkar 

att Vänsterpartiet Region Stockholm verkar för att säkerställa båttrafik mellan 

Strömkajen och Stockholms skärgård. 

Avsändare: Vänsterpartiet Hammarby-Skarpnäck 

Distriktsstyrelsens svar på A26 
Motionären vill att Vänsterpartiet region Stockholm ska verka för att säkerställa båttrafik mellan 

Strömkajen och Stockholms skärgård. Distriktsstyrelsen har själva dålig insyn RUFSens olika 

detaljerade delar och föreslår att motionen ska hänskjutas till regiongruppen så att de kan arbeta vidare 

med frågan. Detta är även något man kan lägga en motion om till när vi fastställer vår regionpolitiska 

plattform inför valet 2026.  

Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen 

att motionen hänskjuts till regiongruppen. 

A27 Inför nolltaxa för kollektivtrafiken i Region Stockholm 
Kollektivtrafiken i Stockholms län är ryggraden i regionens infrastruktur och har potential att bli en 

ännu starkare kraft för social rättvisa, hållbarhet och ekonomisk utveckling. Att införa avgiftsfri 

kollektivtrafik (nolltaxa) inom hela länet skulle minska ekonomiska klyftor, stärka invånarnas 

välmående och bidra till att nå klimatmålen. Förslaget omfattar alla transportslag, inklusive 

tunnelbana, pendeltåg, bussar, spårvagnar (tvärbanan, Roslagsbanan, Nockebybanan och Saltsjöbanan) 

samt eventuellt vissa färjelinjer (att utredas särskilt). 

Finansieringen ska baseras på offentliga medel, såsom trängselskatt, landstingsskatt och progressiv 

beskattning av höginkomsttagare och eventuellt företagsvinster, samt statliga bidrag i proportion till de 

besparingar staten gör, bl a genom att fler resenärer prioriterar kollektivtrafik över privatbilism, vilket 

också minskar bilrelaterade kostnader för samhället. Förslaget ska säkerställa att inga arbetstillfällen 

förloras inom kollektivtrafiken, utan att personalen omfördelas till nya uppgifter i enlighet med 

behovet i det nya systemet. 

Nolltaxa har potential att bidra till en mer hållbar region både socialt och miljömässigt. Det minskar 

privatbilismen, förbättrar luftkvaliteten och främjar folkhälsan. Förslaget skapar även ekonomiska 

besparingar för individer och stärker kollektivtrafiken som en inkluderande samhällstjänst. 
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Vi yrkar 

att Vänsterpartiet ska verka för att införa avgiftsfri kollektivtrafik (nolltaxa) i Region 

Stockholm, med finansiering genom bl.a. ökade intäkter från trängselskatt, 

landstingsskatt, progressiv beskattning och statliga bidrag samt andra lämpliga 

offentliga medel. 

Avsändare: Juan-Carlos Romans, Vänsterpartiet Kista 

Distriktsstyrelsens svar på A27 
Motionären vill att vi ska verka för avgiftsfri kollektivtrafik och har några förslag på hur vi kan 

finansiera detta. Det är redan Vänsterpartiets politik att vi vill ha nolltaxa i kollektivtrafiken och vår 

regiongrupp arbetar med det målet i sikte. Under verksamhetsperioden så har distriktsstyrelsen tillsatt 

en arbetsgrupp som har utrett hur detta skulle kunna genomföras och de har nu lämnat sin slutrapport 

(Slutrapporten går att beställa från distriktet) som pekar på en del av de finansieringsvägarna som 

motionären också lyfter. 

Att helt finansiera avgiftsfri kollektivtrafik med höjd regionskatt blir alltför dyrt och är inte heller 

tillräckligt pricksäkert. Regionskatten är en platt skatt. En höjning av denna kommer slå hårdast mot 

låginkomsttagare, som inte har eller kommer ha behov av att nyttja kollektivtrafiken. En progressiv 

beskattning skulle kräva lagändringar och är inte en trolig framkomlig väg. En mer realistisk 

framkomlig finansiering skulle kunna vara en samfinansiering mellan staten och regionerna. Statliga 

subventioner, en viss höjning av regionskatten, samt ett ökat skatteuttag via regionala 

arbetsgivaravgifter är ett mer rimligt scenario som beskrivits närmre i arbetsgruppens rapport. 

Regionala arbetsavgifter skulle även de kräva förändringar i lagstiftningen, men erfarenheter från 

framför allt Frankrike, visar på att det finns större legitimitet för denna typ av finansiering än andra 

lösningar. 

Dessutom ger exempelvis trängselskatter, i sammanhanget, relativt små intäkter och skulle kräva 

omförhandlingar av gällande avtal, då dessa uttryckligen ska gå till infrastruktursatsningar. 

Tyvärr är kollektivtrafiken i Stockholm idag underfinansierad, därför har vi idag ett mittenstyre som 

inte är särskilt intresserade av att hålla nere taxorna utan tvärtom vill höja dem kraftigt – men tack vare 

Vänsterpartiet så har höjningar av SL-taxorna de gångna åren kunnat bromsats, åtminstone delvis. Vi 

har också lyckats frysa höjningarna helt för pensionärer, studenter och barn. På grund av de senaste 

årens inflation och den sittande regeringens politik så har regionen tyvärr en ansträngd ekonomi. Även 

om Vänsterpartiet förra året fick igenom en skattehöjning för att värna välfärden så räcker det inte på 

långa vägar för att finansiera mer kraftigt subventionerade eller helt borttagna SL-taxor. 

Därför behöver vi byta regering och få inflytande på det nationella planet för att kunna komma framåt 

även i denna fråga. På riksplanet driver Vänsterpartiet avgiftsfri kollektivtrafik för unga på kvällar, 

helger och lov som ett fösta steg. Vi vill också införa en Sverigebiljett för all regional kollektivtrafik. 

För 450 kr i månaden ska man kunna resa med buss, tunnelbana, pendeltåg och spårvagn över hela 

landet, på samma biljett. Med en ny regering efter 2026 där Vänsterpartiet ingår kan vi påbörja resan 

mot avgiftsfri kollektivtrafik.  

Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen 

att anse motionen besvarad. 

A28 Justering av bostadshyror 
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Bostadsbolagen går med vinst och ändå blir det rekordhöjningar på hyrorna. Vi anser att hyran för 

hyreslägenheter ska justeras ner och ligga på 15% av lön/studielån/pension. Det skulle minska 

bostadsbolagens vinster och öka hushållens vilja att stödja lokala företag och investera i ekonomin. 

Många hyresgäster kämpar redan med att kunna betala hyran och bostadsbidrag blir svårare att få 

fastän hyrorna ökar. 

Vi yrkar 

att Vänsterpartiet ställer sig bakom motionen att hyror borde justeras ner för att matcha 

hyresgästernas inkomster, och antar den som sin egen. 

Avsändare: Madeleine Hederoth, Vänsterpartiet Hässelby-Vällingby 

Distriktsstyrelsens svar på A28 
Motionären vill att Vänsterpartiet ställer sig bakom att hyror borde justeras ner för att matcha 

hyresgästers inkomst. Vänsterpartiet har ju en politik för att hålla nere hyrorna, för högre 

bostadsbidrag med mera. Generellt föreslår vi ju dock inte inkomstbaserade hyresnivåer. För att detta 

överhuvudtaget skulle vara genomförbart så behövs det lagändringar. Detta är således en fråga som rör 

riksdagspolitik och inte något som vi kan ställa oss bakom som distrikt i nuläget.  

Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen 

att avslå motionen. 

A29 Bättre stadsmiljö med lägre hastigheter! 
Forskningen har på senare år allt tydligare hittat kopplingar mellan oljud och olika hälsoeffekter. 

(Folkhälsomyndigheten: Hälsoeffekter av buller och höga ljudnivåer. Artikelnummer: 18070-1) 

Och när det kommer till stadsmiljö så är oljud från bilar den i särklass största bidragande faktorn. 

Det är vid runt 40km/h där ljudet från däcken mot vägen överröstar motorn för de flesta bilar och ju 

snabbare det går det högre blir ljudnivån. 

För att minimera oljud från biltrafik är det viktigt att hålla hastigheterna nere under det. 

Hastigheten har också står påverkan på hur mycket utsläpp vi får från däck- broms- och väg-slitage. 

De ökar kraftigt vid hastigheter över 40 km/h. (Mikroplast från däck- och vägslitage En 

kunskapssammanställning VTI rapport 1028) 

Därför är det också viktigt att begränsa hastigheten i städer för att undvika höga halter av hälsofarliga 

partiklar i luften vi andas och mikroplaster i naturen vi lever i. 

Trafikolyckor tar över 200 liv varje år och över 4000 skadas svårt. Det har ökat på senare år. 

(Trafikverket Analys över trafiksäkerheten 2023) 

Hastigheten är en av de största faktorerna när det kommer till både att förebygga att olyckor sker och 

att minska dess skador när de sker. 

Tidsbesparingen av att köra snabbare i tätbebyggelse är minimal så med tanke på vad vi tjänar på att 

begränsa hastigheten känns det som en självklarhet!" 

Jag yrkar 

att Vänsterpartiet i Storstockholm jobbar för att begränsa hastigheterna för biltrafiken i 

tätortsområden. Framförallt i Stockholm innerstad. 
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Vi yrkar 

att Vänsterpartiet i Storstockholm jobbar för att begränsa hastigheterna för biltrafiken i 

tätortsområden. Framförallt i Stockholm innerstad. 

Avsändare: Mattias Skagerholm, Vänsterpartiet Enskede 

Distriktsstyrelsens svar på A29 
Motionären vill att Vänsterpartiet i Storstockholm arbetar att begränsa hastigheterna för biltrafiken i 

tätortsområdena. Framförallt i Stockholms innerstad. Distriktsstyrelsen menar att den här typen av 

frågor hör hemma på den kommunpolitiska nivån och föreslår att motionen ska hänskjuts till 

Vänsterpartiet i Stockholms Stad så att de kan arbeta vidare med frågan. Det är även möjligt att lyfta 

den här typen av frågor i Vänsterpartiet Stockholms stads representantskap.  

Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen 

att motionen hänskjuts till Vänsterpartiet Stockholms stad 

A30 Bättre snöröjning i Stockholm! 
Kommunerna behöver ta över kontrollen av snöröjningen och se till att det finns ett övergripande 

helhetsperspektiv på hur den sköts. När snöröjningen sker så splittrat som den gör idag så är det bra på 

vissa ställen, dåligt på andra och ofta så är sektionerna mellan områden med olika som ansvarar för 

snöröjningen fruktansvärt dålig. Det spelar det ingen roll om 80% av ens tilltänkta väg är bra röjd då 

de 20% som är dåligt röjt gör det omöjligt att komma fram. Och den osäkerhet som finns gör det 

omöjligt att veta om det är värt att ta sig ut och det gör staden otillgänglig för väldigt många 

människor vintertid. Snöfall, slask och isgator är ett problem för alla men kanske framförallt för 

många funktionshindrade. Det är viktigt för alla med en fungerande snöröjning men för många 

funktionshindrade är det helt avgörande för om det ens är möjligt att ta sig ut eller inte. 

Även föräldrar med barnvagnar, äldre och många andra blir också väldigt begränsade när snöröjningen 

och sandningen brister. En snöröjning som inte är tillräckligt bra tvingar dessutom många att vara 

beroende av att använda bil vilket är dåligt för såväl klimat och miljö som stadsmiljö och livskvalitet. 

Hade en kunnat lita på att framkomligheten är okej så är det mycket man kan göra utan bil. Vill vi vara 

en stad som är tillgänglig för alla och som uppmuntrar till att göra klimatsmarta val måste vi ta tag i 

snöröjningen. 

Vi yrkar 

att Vänsterpartiet Storstockholm aktivt jobbar för en utökad offentlig snöröjning med 

helhetsperspektiv. 

Avsändare: Mattias Skagerholm, Vänsterpartiet Enskede 

Distriktsstyrelsens svar på A30 
Motionären vill att Vänsterpartiet i Storstockholm arbetar för en utökad offentlig snöröjning med 

helhetsperspektiv. Distriktsstyrelsen instämmer i att det är positivt ur flera aspekter när mer av 

kommunen verksamhet drivs i egen regi, det är också så Vänsterpartiet arbetar i de kommuner där vi 

har makten. Den här typen av frågor hör dock inte hemma på distriktsnivån eftersom det är en 

kommunpolitisk fråga. Distriktsstyrelsen föreslår därför att motionen ska hänskjuts till Vänsterpartiet i 

Stockholms Stad och dess repskap så att de kan arbeta vidare med detta.  

Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen 

att motionen hänskjuts till Vänsterpartiet Stockholms stad 



ALLMÄNNA MOTIONER 
Distriktsårskonferens 2025 - Vänsterpartiet Storstockholm 

 27 

A31 Utbildning i sophantering och sopsortering 
I många kommunala verksamheter saknas det adekvat utbildning i hur man hanterar soppor och 

sopsortering. Plast slängs utan att sorteras, mat slängs utan att sorteras och det blandas hejvilt i de 

olika sorteringskärlen eftersom det inte finns tillräckligt med kunskap om vart sopporna går eller hur 

dessa återvinns. Det finns heller inte någon information om vilka ekonomiska fördelar det finns med 

att sortera sopor. Att det exempelvis är mycket billigare att återvinna papper som redan är upplöst i 

fibrer än att såga ner nya träd och göra papper av det. Eller att det är mycket billigare att smälta ner 

metall som sorterats än att gräva fram malm och förädla det till nytt metall. Det finns inte heller någon 

tillit till att sorteringen går korrekt till eftersom det inte finns någon tillgänglig information om det. För 

att värna om miljön i distriktet samt i förlängningen i riket och i världen så föreslår jag att 

Vänsterpartiet Storstockholm verkar för att driva frågan att adekvat utbildning ska tas fram och att all 

personal i distrikt samt tillhörande kommuner ska gå utbildningen. Samt att den också distribueras 

lättillgängligt så att även alla medborgare i distriktet har möjlighet att gå utbildningen. En webbaserad 

utbildning är det format som skulle passa bäst. 

Jag yrkar 

att Vänsterpartiet Storstockholm ska verka för att driva igenom frågan politiskt. 

Avsändare: Rand Nezamaldin, Vänsterpartiet Värmdö 

Distriktsstyrelsens svar på A31  
Motionären vill att Vänsterpartiet Storstockholm ska verka för att driva att en adekvat utbildning kring 

sophantering och sopsortering tas fram. Distriktsstyrelsen håller med om att det vore bra om det fanns 

lättillgänglig information i enlighet med det motionären önskar. Detta är dock i första hand en 

kommunal angelägenhet som man eventuellt skulle kunna driva inom t.ex SKR eller 

kommunförbundet StorSTHLM. Distriktet har inte möjlighet att driva frågan eftersom vi inte verkar 

inom kommunpolitiken.  

Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen 

att avslå motionen. 

A32 Utlys generalstrejk för att stoppa Israels folkmord 
Folkmordet i Palestina har i januari 2025 tillåtits pågå i ett år och tre månader. Under den tiden har vi i 

väst hållit demonstrationer, försökt bojkotta Eurovision, och skänkt pengar till utsatta familjer i Gaza. 

Detta har bevisligen varit otillräckligt, då dessa handlingar inte har fått stopp på Israels obönhörliga 

attacker mot Palestinas civilbefolkning. Såvida vi inte säger emot denna ofantliga tragedi mot 

mänskligheten på det enda sättet som kapitalismen bryr sig om, det vill säga genom ekonomiska 

förluster, så kommer Palestinas situation inte att bli bättre. 

Vi behöver därför agera kraftigt mot Israels krigsbrott - vilket kan göras med hjälp av en generalstrejk. 

Även om ett eldupphör kommer till stånd inom den närmsta tiden, innebär det inte att palestinierna är 

befriade från förlusten av mänskligt liv, boende, eller samhälle. Apartheid, etnisk rensning, och 

ockupation kommer fortgå även om folkmordet inte gör det. Därför förblir behovet av en generalstrejk 

även efter att Israel har slutat bomba människor. 

Enligt fredsplikten är strejker tillåtna om arbetsgivaren i sig inte är målet för strejken. Skulle 

deltagande medlemmar ändå förlora sina jobb, kan vi upprätta en strejkkassa för detta ändamål. 

Just för att generalstrejker är så svåra att koordinera, behöver stora organisationer som Vänsterpartiet 

ta på sig ledaransvaret. Våra fackliga organisationer i kritiska sektorer såsom lärare, sjuksköterskor, 
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samt hamnarbetare har tillräckligt med medlemmar för att på egen hand få kapitalismens dagliga 

maskineri i gungning - lägger vi därtill Vänsterpartiet Storstockholms vanliga medlemmar och 

Palestinademonstrationernas deltagare, så kan vi i Stockholm belysa och materiellt stötta Palestina på 

ett sätt som inget land i västvärlden hittills gjort. 

En lyckad generalstrejk skulle inte bara få väljares goda vilja på vår sida, utan även påtvinga mediers 

uppmärksamhet. Även om vår insats kan förvridas och beskrivas i negativa ord, kommer det skapa 

diskussioner där Vänsterpartiets agerande sätts i centrum - ett bevis för cyniska väljare att partiet inte 

bara pratar om principer, utan även agerar enligt dem. Har vi tur orsakar det även svallvågor i 

allmänhetens opinion, och ett utökat stöd för Palestinas kamp för frihet. I längden kan det bidra till att 

fälla dagens högerregering, och få Socialdemokraterna att tänka om kring deras ryggradslösa 

inställning till folkmordet. 

För att visa sann solidaritet med Palestina, måste vi våga sätta något på spel i Sverige. En tillfällig 

löneförlust är bättre än en permanent död. 

Vi yrkar 

att Storstockholms distrikt åtar sig att gemensamt anordna en generalstrejk för Palestina 

under minst ett dygn innan valet 2026, där samma resurser som krävs i en vanlig 

strejk, såsom ekonomiska medel, informationsspridning, samarbeten med solidariska 

organisationer, samt fackliga deltagare, avsätts till denna handling. 

Avsändare: Yakira Pulido Moreno, Vänsterpartiet Upplands Väsby 

Distriktsstyrelsens svar på A32 
Motionären vill att distriktet åtar sig att gemensamt anordna en generalstrejk för Palestina under minst 

ett dygn innan valet 2026 och avsätter ekonomiska medel för detta. 

Även om distriktsstyrelsen anser att det vore ett mycket bra sätt att visa solidaritet med Palestina, i en 

tid när det verkligen behövs, så tror vi att det vore mycket bättre om någon annan aktör initerade detta. 

Vänsterpartiet har begränsade resurser och bara strejkassa för en dags strejkt till 1000 personer skulle 

kosta en och en halv miljon. Pengar som vi mycket hellre använder till andra insatser. Inte minst i den 

stundande valrörelsen där vi som parti även för Palestinas skull måste vinna och byta ut den ynkliga 

regering vi nu har som genom sitt agerande har förvärrat situationen i Palestina.  

Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen 

att avslå motionen. 

 

A33 Bedriv kampanj för fängslandet av israeliska soldater i 
Sverige 

I början av Israels folkmord mot Palestina utgav Storstockholm en poster med texten “Fria Gaza nu - 

Ställ Netanyahu inför rätta för krigsbrott!”  

Detta ställningstagande kan utvidgas från en enskild poster till en kampanj som sätter fokus på 

israeliska soldaters medskyldighet i folkmordet.  

Även om det är helt rätt att beskylla Israels premiärminister för att ha initierat det palestinska 

folkmordet, är det också viktigt att påpeka att hans order inte haft någon effekt utan fotsoldater. 

I regelrätta krig är det ingen större idé att bedriva en kampanj om att ena eller båda sidors arméer ska 

dömas för krigsbrott - men i detta fall, där otaliga krigsbrott filmats av både civila offer och militära 
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gärningsmän, och där intentionerna för folkmord är solklara, är det inte mer än rätt att belysa israeliska 

soldaters delaktighet. Därför borde vi bedriva en kampanj som för fram åsikten att de ska fördömas 

och åtalas för deras deltagande i folkmordet i Gaza. 

Mängder av statistik finns tillgänglig via exempelvis Amnesty, UN, The Lancet, och Euro-

Mediterranean Human Rights Monitor angående israeliska krigsbrott som kan sammanställas i 

flygblad, posters, videon och tal. Att tjänstgöra i IOF borde inte ses som en neutral handling eller 

något som kan ursäktas, utan framkalla avsmak och avståndstagande på både ett personligt och 

samhälleligt plan. Lyckas vi föra opinion här, kan vi tydliggöra att Israel inte är ett offer, utan en 

förövare. 

Utöver att sprida kunskap till allmänheten och motverka Israels och västvärldens propaganda, kan vår 

synlighet i detta ämne bidra till att vi får sympatiska väljares stöd inför valet 2026, och tydliggöra att 

Vänsterpartiets stöd för Palestina inte är ett stöd för antisemitism, utan stöd för det enkla budskapet att 

krigsförbrytare inte ska få agera obestraffat. 

Denna motion ska inte misstolkas som ett försök att kringgå den lagliga processen i Sverige, utan är 

endast ett utåtriktat kommunikationsinitiativ. Advokater och domstolar lär på egen hand utreda 

huruvida israeliska soldater anses vara kriminella för deras deltagande i IOF. 

Vi yrkar 

att Vänsterpartiet Storstockholm utformar en kampanj för att uppmärksamma och 

fördöma tjänstgörande israeliska soldater i Sverige, vare sig de är turister eller 

medborgare, och för fram åsikten att dessa soldater bör åtalas för brott mot 

mänskligheten. 

Avsändare: Yakira Pulido Moreno, Vänsterpartiet Upplands Väsby 

Distriktsstyrelsens svar på A01 
Motionären vill att vi ska utforma en kampanj för att uppmärksamma och fördöma tjänstgörande 

Israeliska soldater i Sverige. Distriktsstyrelsen menar att det redan idag är Vänsterpartiets politik att vi 

ska ställa personer som har utfört krigsbrott inför rätta. Vi tror dock inte att en specifik kampanj på det 

sätt som motionären föreslår skulle vara ett effektivt sätt att arbeta på i just denna fråga.  

Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen 

att avslå motionen.  

 

A34 Kräv att Storstockholms föreningar följer bojkottmål 
från BDS 

Precis som storskaliga bojkotter lyckades få apartheid i Sydafrika att kollapsa, kan en riktad bojkott 

för Palestina bidra till att Israels bosättarkoloniala existens får ett slut. 

Boycott, Divestment, Sanction Movement (BDS) är en palestinsk rörelse som ämnar att avskräcka 

företag och länder från att göra investeringar i Israel. Som namnet antyder görs denna avskräckning i 

form av riktade bojkotter mot företag som i störst grad bidrar till Israels brott mot mänskliga 

rättigheter, eller uppmaningar till stater, universitet, och ekonomiska organisationer att sanktionera 

respektive avinvestera från israeliska institut. 

Sedan början av folkmordet i Gaza har de fått mycket uppmärksamhet från den pro-palestinska 

allmänheten, eftersom det är en konkret metod att försvaga Israels ekonomi och acceptans i världen. 

Dock vet vi som socialister att individuella val inte har samma slagkraft som kollektiva insatser. 
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Därför vore det högst rimligt att Vänsterpartiet Storstockholm deltar i denna rörelse, då storleken på 

vår organisation har ett meningsfullt ekonomisk inflytande genom vilka företag vi väljer att köpa varor 

eller tjänster av. 

Just nu är exempelvis HO listad som ett företag som bör bojkottas, eftersom de förser Israels armé 

med teknologi som bevakar och terroriserar palestinier. Ifall vi väljer att köpa in datorer som inte 

tillhör HP i våra kanslier eller lokalföreningar, gör vi mer än en symbolisk insats för Palestina. 

Vi yrkar 

att Storstockholms föreningar i alla inköp och aktiviteter förbinder sig att bojkotta de 

aktuella företag och varor som palestinska BDS (Boycott, Divest, Sanction) anger. 

Avsändare: Yakira Pulido Moreno, Vänsterpartiet Upplands Väsby 

Distriktsstyrelsens svar på A34 
Motionären vill att årskonferensen fattar beslut om att alla föreningar ska förbinda sig att bojkotta 

israeliska varor. Distriktet har redan en sådan policy och uppmanar redan alla föreningar att bojkotta 

Israel. Vi kan dock inte fatta ett beslut på årskonferensen som innebär att partiföreningar förbinder sig 

att göra något, den typen av beslut behöver fattas i respektive partiförening.  

Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen 

att anses motionen besvarad 

 

A35 För en medlemsdiskussion om freds- och 
säkerhetspolitik 

Vid Vänsterpartiets kongress 2024 antogs motion A122, som slog fast att försvarsanslagen ska 

grundas på en kvalificerad och självständig omvärldsanalys och inte underordnas Natos planeringsmål 

om två procent av BNP. Trots detta har partiet i sin budget fortsatt att acceptera regeringens nivåer för 

försvarsutgifterna, vilket innebär att vi i praktiken accepterar Natos upprustningsagenda. Faktum är att 

partiet ställt sig bakom en ännu högre nivå än vad NATO kräver, hela 2,6%. (Ds 2024:6, bilaga 2) 

Samtidigt har partistyrelsen ställt sig bakom att svensk väpnad styrka ska kunna sättas in för att 

försvara andra Nato-länder. (2024/25:3245) Detta innebär en tydlig avvikelse från partiets principiella 

linje om militär alliansfrihet. Partiprogrammet slår fast att vi motsätter oss Nato och vill föra en 

självständig utrikes- och säkerhetspolitik, men i praktiken närmar sig partiet den militära logiken som 

Nato företräder. 

En självständig försvarspolitik kräver att vi utgår från en realistisk och kvalificerad analys av Sveriges 

säkerhetsbehov, inte från Natos prioriteringar. För att säkerställa att kongressbeslutet genomförs fullt 

ut måste partistyrelsen tydligt ta avstånd från Natos planeringsmål och dra tillbaka stödet för att 

svensk trupp ska kunna användas inom Nato:s försvarsstrategi. 

Vi yrkar 

att distriktsstyrelsen initierar en medlemsdiskussion inom distriktet om Vänsterpartiets 

freds- och säkerhetspolitik 

Avsändare: Vänsterpartiet Hammarby-Skarpnäck 
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Distriktsstyrelsens svar på A35 
Motionären vill att distriktsstyrelsen initierar en medlemsdiskussion inom distriktet om freds- och 

säkerhetspolitik. Distriktsstyrelsen menar att detta är frågor som är mycket aktuella givet de 

säkerhetspolitiska händelser som skett under de senaste åren samt vilka konsekvenser det fått för 

Sveriges säkerhetspolitik. Det är också frågor som är svåra och där det funnits starka åsikter och starka 

känslor i partiet, vilket vi ju såg senast på kongressen. Även om distriktsstyrelsen inte håller med om 

allt som lyfts i motionens brödtext så tycker vi att det finns fog för att diskutera de här frågorna mer 

och detta är ett uppdrag som vi gärna ger till distriktets Freds- och solidaritetsutskott.  

Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen 

att bifalla motionen. 

 

A36 Vänsterpartiets Distriktsorganisation i Stockholm 
skall rusta sig för att motverka fascistiska attacker 
mot vår verksamhet.  

Enskedeföreningen i samarbete med andra föreningar och Miljöpartiet hade ett möte på lokal i 

Gubbängen i april i fjol. Mötet handlade om den tilltagagande fascismen i Sverige. Det mötet överfölls 

av en handfull maskerade grabbar som slogs, sprutade röd pepparspray och kastade in en rökgranat. 

Det var ett mycket välbesökt möte som vi efter att ha vädrat lokalerna ändå kunde genomföra, om än 

med färre deltagare.  Polisen har ännu inte hittat några skyldiga. Vilket är anmärkningsvärt. Det kan ju 

inte vara någon svårighet om man har någon kvalitet på utredningar eller vilja.  Vi kan alltså inte räkna 

med att polisen har koll på vilket skydd demokratiska verksamheter behöver. Därför yrkar vi på att 

Stockholmsdistriktet aktivt kartlägger och informerar distriktets föreningar om fascisternas 

verksamhet. 

Vi yrkar 

att distriktet avdelar resurser för att kartlägga och informera föreningarna om fascistiska 

aktiviteter. 

Avsändare: Vänsterpartiet Enskede 

Distriktsstyrelsens svar på A36 
Motionen vill att distriktet ska avdela resurser för att kartlägga och informera föreningarna om 

fascistiska aktiviteter. Det finns redan organisationer som arbetar med att kartlägga de fascistiska 

organisationerna och deras aktiviteter. Bland annat EXPO. Distriktet har inte de resurser som krävs för 

att kartlägga fascistiska organisationer och menar att det är bättre att låta de aktörerna har den nischen 

göra detta. Samtidigt arbetar vi också med ett ökat säkerhetstänk kring alla våra arrangemang, inte 

minst sedan attacken mot ert möte i Gubbängen. DS menar att den ambitionsnivå som nu råder är den 

rimliga avvägningen mellan säkerhet och att fortsätta bedriva vår huvudverksamhet, och genom den 

dra undan förutsättningarna för fascistisk opinionsbildning.  

Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen 

att avslå motionen. 

 

A37 Visselblåsarfunktion 
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Ingen organisation är felfri, inte ens Vänsterpartiet. Även inom vårt parti kan det uppstå 

missförhållanden/händelser som kan påverka och även skada medlemmar och/eller vår organisation 

negativt. Många gånger sker sådana händelser i det dolda då förövaren kan befinna sig i maktposition, 

den utsatta inte öppet vill ""lämna ut"" en kamrat, att man inte vill skada Vänsterpartiet osv. Inte sällan 

har förövaren gjort övertramp flera gånger men alla utsatta håller händelsen för sig själva och därför 

kommer helhetsbilden inte fram. 

För att öka chansen att kunna komma tillrätta med sådana händelser tror vi det vore bra med en 

visselblåsarfunktion inom distriktet. 

I styrelsen i varje partiförening har vi internfeministiskt ansvariga. Dessa är viktiga och har en 

väsentlig funktion att fylla. Detta förslag på visselblåsarfunktion tar inte bort deras ansvar. En 

visselblåsarfunktion på central nivå i distriktet skulle fylla en annan övergripande funktion. 

Vi yrkar 

att DÅK:en uppdrar åt Vänsterpartiet Storstockholm att utreda möjligheten att starta en 

visselblåsarfunktion dit man kan vända sig både gällande situationer och personer i 

distriktet och i distriktets partiföreningar. 

Avsändare: Hanna Carlsson, Vnsterpartiet Sundbyberg, Karin Bylund, Vänsterpartiet Sundbyberg 

Distriktsstyrelsens svar på A37 
Motionärerna vill att vi ska utreda möjligheten att starta en visselblåsarfunktion. Distriktsstyrelsen 

menar att en sådan funktion redan finns – om man har problem som inte kan lösas lokalt så kan man 

höra av sig till distriktet, till distriktsordförande, vice distriktsordförande eller kanslichef. Har man 

problem med någon på distriktsplan så kan man höra av sig till partiet centralt. I speciellt känsliga fall 

eller om det rör sig om personer som eventuellt kan bli föremål för uteslutning eller har tunga uppdrag 

så hamnar ärenden hela vägen uppe hos partisekreteraren. Distriktet har under innevarande period 

hanterat ett antal ärenden av mer eller mindre känslig karaktär.  

Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen 

att anse motionen besvarad 

 

A38 Professionell språkgranskning av framtida förslag till 
verksamplan 

Att lägga tid och resurser på att professionellt språkgranska viktiga dokument såsom 

verksamhetsplanen, skulle bespara både motionärer och distriktsstyrelsen mycket. Dessutom behöver 

granskningen omfatta ett lättillgängligt språk så att alla medlemmar kan förstå oavsett bakgrund vad 

gäller kunskaper i svenska eller eventuell funktionsvariation. Som det nuvarande förslaget till 

verksamhetsplan är skrivet finns det till exempel otydligheter vad gäller tilltal. Vilka riktar den sig till? 

Vilka är ’vi’? Vem ska göra vad?  Vissa saker står på olika ställen flera gånger och andra nämns på 

ställen som handlar om något helt annat. 

Vi yrkar 

att framtida förslag till verksamhetsplan ska granskas av en professionell språkgranskare 

innan den skickas ut inför DÅK. 

Avsändare: Vänsterpartiet Nacka 
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Distriktsstyrelsens svar på A38 
Motionen vill att framtida förslag till verksamhetsplan ska granskas av en professionell språkgranskare 

innan den skickas ut inför DÅK. Distriktsstyrelsens förslag till verksamhetsplan granskas redan av en 

professionell språkgranskare. Dock så jobbar vi i en demokratisk process vilket gör att det ur flera 

aspekter, inte minst ur en tidsaspekt, inte finns möjlighet att säkerställa språklig perfektion.  

Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen 

att anse motionen besvarad. 

 

A39 Involvera partiföreningarna bättre i framtagandet av 
verksamhetsplanen 

Distriktets verksamhetsplan styr vad distriktet ska arbeta med under den kommande 2-årperioden. 

Distriktet är till för distriktets partiföreningar. I verksamhetsplanen ska det finnas åtaganden för alla 

instanser i distriktet, specifikt distriktsstyrelsen och partiföreningarna.  

För att distriktsstyrelsens verksamhet bättre ska kunna stödja partiföreningarna bör partiföreningarna 

också involveras i framtagandet. Visst får föreningarna motionera på den, men mycket av inriktning 

och innehåll är redan satt när vi får ett förslag. Det är svårt för partiföreningar att i det skedet få till 

ändringar som tillgodoser deras behov.  

Distriktsstyrelsen borde inför att de ska skriva sitt förslag involvera partiföreningarna. Det finns 

många metoder, allt från en workshop där man bjuder in partiföreningsstyrelserna till enkäter, där man 

kan inventera vad partiföreningarna tycker behöver adresseras. 

Vi yrkar 

att distriktsstyrelsen bättre involverar partiföreningarna innan de skriver sitt förslag till 

verksamhetsplan. 

Avsändare: Vänsterpartiet Nacka 

Distriktsstyrelsens svar på A39 
Motionären vill att distriktsstyrelsen bättre involverar partiföreningarna innan de skriver sitt förslag till 

verksamhetsplan. Distriktsstyrelsen håller inte med om att vi inte har involverat partiföreningarna. 

Distriktsstyrelsen har haft samtal med många (om än inte alla) föreningar kring vilka utmaningar man 

ser och vilka frågor man tycker är prioriterade framåt. Vi har haft dialog kring verksamhetsplanen med 

regiongruppen och försökt både förankra distriktsstyrelsens tankar och få input kring vad 

regiongruppen tycker är viktigt. Frågan har också varit uppe på ordförande- och gruppledarträffar då 

partiförningarna har ombetts inkomma med synpunkter – inte många synpunkter har dock inkommit. 

Någon större involvering inför framtagande av verksamhetsplan tror vi inte är möjlig av tidsskäl men 

vi tycker det är en bra idé att arbeta mer med enkäter och tar med oss den tanken inför nästa tillfälle. 

Vi har också noterat att just Nackaföreningen har starka åsikter i denna fråga och vi kommer därför att 

be just Nacka att i god tid inför nästa gång inkomma med sina synpunkter så att vi kan ta med oss dem 

in i arbetet.  

Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen 

att anse motionen besvarad 
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A40 Bättre framförhållning i planeringen av valmaterial 
Inför varje valrörelse har regionens partiföreningar ett stort och återkommande problem med att 

försöka lägga en realistisk valbudget, då informationen om vad distriktets valmaterial kommer att 

innehålla och kostnaderna för detta material kommer väldigt sent. Vi vill därför att distriktet planerar i 

så god tid att denna information kan finnas tillgänglig i början av februari månad/valåret, innan 

partiföreningarna ska lägga sin budget inför respektive förenings årsmöte. 

Vi yrkar 

att distriktet håller en god framförhållning beträffande planeringen av valmaterial och 

kostnaderna för detta, så att partiföreningarna kan beakta dessa i sitt budgetarbete 

inför respektive förenings årsmöte. 

Avsändare: Vänsterpartiet Nacka 

Distriktsstyrelsens svar på A40 
Vänsterpartiet Nacka vill att distriktet håller en god framförhållning när det gäller planering av 

valmaterial och kostnader för detta. Vi instämmer med motionären att vi inför valet behöver en god 

framförhållning vilket också är en hög prioritet för oss. Vi ser fram emot att även partiet centralt 

arbetar för att ha en god framförhållning i framtagande av t.ex valaffischer samt kostnadsuppgifter för 

dessa så att vi tillsammans kan göra en bra valrörelse samt partiföreningarnas engagemang rättvisa.  

Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen 

att bifalla motionen. 

 

A41 Byt bank och flytta medel till hållbara alternativ 
Vänsterpartiet har mycket pengar som sparas inför valår på konton som finns i banker som vi 

ideologiskt förkastar. Detta är en dubbelmoral som tidigare har varit svår att göra något åt. Idag finns 

det hållbara alternativ som är icke-vinstdrivande. Det finns flera nivåer av hållbarhet och det är endast 

två banker i Sverige som lever upp till den standard som kan tyckas vara tillräckligt hållbart enligt Fair 

Finance Guide, nämligen JAK medlemsbank och Ekobanken. Två demokratiskt styrda medlemsbanker 

med hög ambition vad gäller hållbarhet. Dock finns det flera andra banker som är hållbara till sin 

struktur då de är demokratiskt styrda och lever efter kooperativa principer. Dessa banker är 

Länsförsäkringar, COOP MedMera bank, Sparkassorna, Skandiabanken och Landshypotek. Dessa 

banker skulle kunna användas som produktbank under en transition tills dess att Jak medlemsbank 

eller Ekobanken har utvecklats till fullservicebanker. 

JAK medlemsbank och Ekobanken har svårt att växa eftersom de i nuläget inte kan erbjuda alla de 

tjänster man förväntar sig av en bank idag, såsom utlandsbetalningar, Swish, företagskort osv. För att 

utveckla dessa tjänster krävs större resurser. Således finner de sig i något av ett moment 22, där det 

krävs fler medlemmar och mer inlåning för att kunna betala för fler tjänster, vilket i sin tur är just det 

som krävs för att få in fler medlemmar. 

WeAll Sverige är en av flera organisationer som driver den här frågan och iden har fått stort gehör 

både nationellt och internationellt. Vänsterpartiet kan också bidra med att bryta detta moment 22 

genom att helt enkelt förflytta sitt kapital. Distriktet kan föregå med gott exempel genom att öppna ett 

konto i en hållbar bank och bl.a. flytta medel som sparas inför valår men också förhandla fram rimliga 

avtal med dessa banker så att partiföreningar kan göra samma sak. Kapitalöverflyttningen kan ske helt 

och hållet eller delvis - kanske successivt i små steg i takt med att tjänsteutbudet utvecklas (möjliggjort 
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av strömmen av nya medel in till dessa banker). Så blir många bäckar små ett stort tillskott till 

bankernas medel för att kunna växa och så småningom utvecklas till fullservicebanker. 

Det krävs att vi tar ett krafttag om det här i samhället. Genom att rikta om resurser till de hållbara 

bankerna kan man på sikt stärka deras ställning på marknaden. Visst är det lite dyrare, krångligare och 

omständligare att byta bank till hållbarare alternativ men någon måste gå före i utvecklingen. Vill vi se 

förändring så måste vi våga börja med oss själva för annars finns det ingen mening att kräva det av 

andra. 

Är vi tillräckligt många som vågar gå före och bära ansvaret så kommer dessa banker så småningom 

över den tröskel som gör att de fasta kostnaderna fördelas på tillräckligt många. Detta kommer 

oundvikligen leda till att de verkligt hållbara bankerna  kan konkurrera med storbankerna, i och med 

att de är fria från vinst- eller avkastningskrav till aktieägare. När väl bollen har satts i rullning så 

kommer resten av arbetet att göra sig självt. 

Vi yrkar 

att Vänsterpartiet Storstockholm kontaktar JAK medlemsbank och Ekobanken för att se 

vilka samarbeten som kan inledas. 

Avsändare: Rand Nezamaldin, Vänsterpartiet Värmdö 

Distriktsstyrelsens svar på A41 
Svar tillsammans med A43 

Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen 

att motionen anses besvarad 

 

A42 Byt bank och flytta medel till hållbara alternativ 
Vänsterpartiet har mycket pengar som sparas inför valår på konton som finns i banker som vi 

ideologiskt förkastar. Detta är en dubbelmoral som tidigare har varit svår att göra något åt. Idag finns 

det hållbara alternativ som är icke-vinstdrivande. Det finns flera nivåer av hållbarhet och det är endast 

två banker i Sverige som lever upp till den standard som kan tyckas vara tillräckligt hållbart enligt Fair 

Finance Guide, nämligen JAK medlemsbank och Ekobanken. Två demokratiskt styrda medlemsbanker 

med hög ambition vad gäller hållbarhet. Dock finns det flera andra banker som är hållbara till sin 

struktur då de är demokratiskt styrda och lever efter kooperativa principer. Dessa banker är 

Länsförsäkringar, COOP MedMera bank, Sparkassorna, Skandiabanken och Landshypotek. Dessa 

banker skulle kunna användas som produktbank under en transition tills dess att Jak medlemsbank 

eller Ekobanken har utvecklats till fullservicebanker. 

JAK medlemsbank och Ekobanken har svårt att växa eftersom de i nuläget inte kan erbjuda alla de 

tjänster man förväntar sig av en bank idag, såsom utlandsbetalningar, Swish, företagskort osv. För att 

utveckla dessa tjänster krävs större resurser. Således finner de sig i något av ett moment 22, där det 

krävs fler medlemmar och mer inlåning för att kunna betala för fler tjänster, vilket i sin tur är just det 

som krävs för att få in fler medlemmar. WeAll Sverige är en av flera organisationer som driver den här 

frågan och iden har fått stort gehör både nationellt och internationellt. Vänsterpartiet kan också bidra 

med att bryta detta moment 22 genom att helt enkelt förflytta sitt kapital. Distriktet kan föregå med 

gott exempel genom att öppna ett konto i en hållbar bank och bl.a. flytta medel som sparas inför valår 

men också förhandla fram rimliga avtal med dessa banker så att partiföreningar kan göra samma sak. 

Kapitalöverflyttningen kan ske helt och hållet eller delvis - kanske successivt i små steg i takt med att 
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tjänsteutbudet utvecklas (möjliggjort av strömmen av nya medel in till dessa banker). Så blir många 

bäckar små ett stort tillskott till bankernas medel för att kunna växa och så småningom utvecklas till 

fullservicebanker. Det krävs att vi tar ett krafttag om det här i samhället. Genom att rikta om resurser 

till de hållbara bankerna kan man på sikt stärka deras ställning på marknaden. Visst är det lite dyrare, 

krångligare och omständligare att byta bank till hållbarare alternativ men någon måste gå före i 

utvecklingen. Vill vi se förändring så måste vi våga börja med oss själva för annars finns det ingen 

mening att kräva det av andra. Är vi tillräckligt många som vågar gå före och bära ansvaret så kommer 

dessa banker så småningom över den tröskel som gör att de fasta kostnaderna fördelas på tillräckligt 

många. Detta kommer oundvikligen leda till att de verkligt hållbara bankerna kan konkurrera med 

storbankerna, i och med att de är fria från vinst- eller avkastningskrav till aktieägare. När väl bollen 

har satts i rullning så kommer resten av arbetet att göra sig självt. 

Vi yrkar 

att Vänsterpartiet Storstockholm öppnar ett konto i antingen JAK medlemsbank eller 

Ekobanken. 

Avsändare: Rand Nezamaldin, Vänsterpartiet Värmdö 

Distriktsstyrelsens svar på A42 
Svar tillsammans med A43 

 

A43 Byt bank och flytta medel till hållbara alternativ 
Vänsterpartiet har mycket pengar som sparas inför valår på konton som finns i banker som vi 

ideologiskt förkastar. Detta är en dubbelmoral som tidigare har varit svår att göra något åt. Idag finns 

det hållbara alternativ som är icke-vinstdrivande. Det finns flera nivåer av hållbarhet och det är endast 

två banker i Sverige som lever upp till den standard som kan tyckas vara tillräckligt hållbart enligt Fair 

Finance Guide, nämligen JAK medlemsbank och Ekobanken. Två demokratiskt styrda medlemsbanker 

med hög ambition vad gäller hållbarhet. Dock finns det flera andra banker som är hållbara till sin 

struktur då de är demokratiskt styrda och lever efter kooperativa principer. Dessa banker är 

Länsförsäkringar, COOP MedMera bank, Sparkassorna, Skandiabanken och Landshypotek. Dessa 

banker skulle kunna användas som produktbank under en transition tills dess att Jak medlemsbank 

eller Ekobanken har utvecklats till fullservicebanker. 

JAK medlemsbank och Ekobanken har svårt att växa eftersom de i nuläget inte kan erbjuda alla de 

tjänster man förväntar sig av en bank idag, såsom utlandsbetalningar, Swish, företagskort osv. För att 

utveckla dessa tjänster krävs större resurser. Således finner de sig i något av ett moment 22, där det 

krävs fler medlemmar och mer inlåning för att kunna betala för fler tjänster, vilket i sin tur är just det 

som krävs för att få in fler medlemmar. 

WeAll Sverige är en av flera organisationer som driver den här frågan och iden har fått stort gehör 

både nationellt och internationellt. Vänsterpartiet kan också bidra med att bryta detta moment 22 

genom att helt enkelt förflytta sitt kapital. Distriktet kan föregå med gott exempel genom att öppna ett 

konto i en hållbar bank och bl.a. flytta medel som sparas inför valår men också förhandla fram rimliga 

avtal med dessa banker så att partiföreningar kan göra samma sak. Kapitalöverflyttningen kan ske helt 

och hållet eller delvis - kanske successivt i små steg i takt med att tjänsteutbudet utvecklas (möjliggjort 

av strömmen av nya medel in till dessa banker). Så blir många bäckar små ett stort tillskott till 

bankernas medel för att kunna växa och så småningom utvecklas till fullservicebanker. 
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Det krävs att vi tar ett krafttag om det här i samhället. Genom att rikta om resurser till de hållbara 

bankerna kan man på sikt stärka deras ställning på marknaden. Visst är det lite dyrare, krångligare och 

omständligare att byta bank till hållbarare alternativ men någon måste gå före i utvecklingen. Vill vi se 

förändring så måste vi våga börja med oss själva för annars finns det ingen mening att kräva det av 

andra. 

Är vi tillräckligt många som vågar gå före och bära ansvaret så kommer dessa banker så småningom 

över den tröskel som gör att de fasta kostnaderna fördelas på tillräckligt många. Detta kommer 

oundvikligen leda till att de verkligt hållbara bankerna kan konkurrera med storbankerna, i och med att 

de är fria från vinst- eller avkastningskrav till aktieägare. När väl bollen har satts i rullning så kommer 

resten av arbetet att göra sig självt. 

 

Vi yrkar 

att medel som sparas inför valår successivt flyttas till det kontot och att rutiner sätts upp 

för att så mycket medel som möjligt ligger inne på dessa konton. 

Avsändare: Rand Nezamaldin, Vänsterpartiet Värmdö 

Distriktsstyrelsens svar på A43 
Motionären vill att Vänsterpartiet Storstockholm kontaktar JAK medlemsbank eller Ekobanken i syfte 

att inleda samarbeten med dem, öppnar konto i någon av de bankerna samt för över valfonderade 

medel till de kontona. 

Distriktet har idag sina valfonderade medel i fasträntekonton på SBAB eftersom det bedömts ge bäst 

ränta. Tidigare har distriktet bl.a placerat medel i statsobligationer. Distriktsstyrelsen vill inte bli låst 

av årskonferensen till att använda en specifik bank eller en viss typ av placering utan vill kunna fatta 

beslut om placeringar utifrån vad som är etiskt och politiskt försvarbart samt vid det givna tillfället är 

den mest gynnsamma placeringen.  

Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen 

att avslå A41, A42 och A43. 

 

A44 Byt bank och flytta medel till hållbara alternativ 
Vänsterpartiet har mycket pengar som sparas inför valår på konton som finns i banker som vi 

ideologiskt förkastar. Detta är en dubbelmoral som tidigare har varit svår att göra något åt. Idag finns 

det hållbara alternativ som är icke-vinstdrivande. Det finns flera nivåer av hållbarhet och det är endast 

två banker i Sverige som lever upp till den standard som kan tyckas vara tillräckligt hållbart enligt Fair 

Finance Guide, nämligen JAK medlemsbank och Ekobanken. Två demokratiskt styrda medlemsbanker 

med hög ambition vad gäller hållbarhet. Dock finns det flera andra banker som är hållbara till sin 

struktur då de är demokratiskt styrda och lever efter kooperativa principer. Dessa banker är 

Länsförsäkringar, COOP MedMera bank, Sparkassorna, Skandiabanken och Landshypotek. Dessa 

banker skulle kunna användas som produktbank under en transition tills dess att Jak medlemsbank 

eller Ekobanken har utvecklats till fullservicebanker. 

JAK medlemsbank och Ekobanken har svårt att växa eftersom de i nuläget inte kan erbjuda alla de 

tjänster man förväntar sig av en bank idag, såsom utlandsbetalningar, Swish, företagskort osv. För att 

utveckla dessa tjänster krävs större resurser. Således finner de sig i något av ett moment 22, där det 
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krävs fler medlemmar och mer inlåning för att kunna betala för fler tjänster, vilket i sin tur är just det 

som krävs för att få in fler medlemmar. 

WeAll Sverige är en av flera organisationer som driver den här frågan och iden har fått stort gehör 

både nationellt och internationellt. Vänsterpartiet kan också bidra med att bryta detta moment 22 

genom att helt enkelt förflytta sitt kapital. Distriktet kan föregå med gott exempel genom att öppna ett 

konto i en hållbar bank och bl.a. flytta medel som sparas inför valår men också förhandla fram rimliga 

avtal med dessa banker så att partiföreningar kan göra samma sak. Kapitalöverflyttningen kan ske helt 

och hållet eller delvis - kanske successivt i små steg i takt med att tjänsteutbudet utvecklas (möjliggjort 

av strömmen av nya medel in till dessa banker). Så blir många bäckar små ett stort tillskott till 

bankernas medel för att kunna växa och så småningom utvecklas till fullservicebanker. 

Det krävs att vi tar ett krafttag om det här i samhället. Genom att rikta om resurser till de hållbara 

bankerna kan man på sikt stärka deras ställning på marknaden. Visst är det lite dyrare, krångligare och 

omständligare att byta bank till hållbarare alternativ men någon måste gå före i utvecklingen. Vill vi se 

förändring så måste vi våga börja med oss själva för annars finns det ingen mening att kräva det av 

andra. 

Är vi tillräckligt många som vågar gå före och bära ansvaret så kommer dessa banker så småningom 

över den tröskel som gör att de fasta kostnaderna fördelas på tillräckligt många. Detta kommer 

oundvikligen leda till att de verkligt hållbara bankerna  kan konkurrera med storbankerna, i och med 

att de är fria från vinst- eller avkastningskrav till aktieägare. När väl bollen har satts i rullning så 

kommer resten av arbetet att göra sig självt. 

 

Vi yrkar 

att Vänsterpartiet Storstockholm uppmuntrar övriga partiföreningar att också göra samma 

sak, dvs. öppna konton och föra över medel som sparas inför valår till konton på JAK 

medlemsbank eller Ekobanken. 

Avsändare: Rand Nezamaldin, Vänsterpartiet Värmdö 

Distriktsstyrelsens svar på A44 
Motionären vill att Vänsterpartiet Storstockholm uppmuntrar partiföreningarna att öppna konton på 

JAK medlemsbank eller Ekobanken. Distriktet vill inte i nuläget uppmuntra partiföreningarna att 

använda någon särskild bank. Det skiljer sig väldigt stort hur stor kassa de olika föreningarna har och 

olika föreningar har olika behov.  

Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen 

att avslå motionen. 

 

A45 Vi vill påverka regionpolitiken 
Möjligheterna att påverka regionpolitiken är betydligt mindre än möjligheterna att påverka politiken 

som bedrivs i våra kommuner. I Stockholms stad finns ett representantskap där varje förening har 

ombud och i kranskommunerna har partiföreningen inflytande över den kommunala politiken (Västra 

Götaland har redan ett representantskap för regionpolitiken på liknande sätt som det vi har för 

kommunpolitiken i Stockholm Stad.). Regionpolitiken har vi indirekt inflytande över genom att vi vart 

annat år väljer ledamöter till distriktsstyrelsen. Mer direkt får vi påverka regionpolitiken var fjärde år 

inför val genom att påverka valplattformen. Utöver detta finns informella vägar som exempelvis att 
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bjuda in regionpolitiker till sin partiförening. Vi anser att möjligheterna att påverka regionpolitiken 

behöver bli större. 

Vi yrkar 

att uppdra åt distriktsstyrelsen att upprätta något slags forum i regionen för att möjliggöra 

medlemmars inflytande över regionpolitiken. 

Avsändare: Vänsterpartiet Hägersten 

Distriktsstyrelsens svar på A01 
Hägersten vill uppdra åt distriktsstyrelsen att upprätta någon slags forum i regionen för att möjliggöra 

medlemmars inflytande över regionpolitiken. Även om Distriktsstyrelsen instämmer om vikten av att 

medlemmarna ska ha möjlighet till inflytande så finns det i dag flera olika forum för att påverka 

regionpolitiken. Hur regiongruppen ska styras politiskt av medlemsorganisationen genomlystes inför 

distriktsårskonferensen 2016 då vi också fattade beslut om hur detta ska göras som vi idag arbetar 

utifrån. Utöver de arenor som Hägersten nämner i sin brödtext så avlägger regiongruppen på 

ordförande- och gruppledarträffar korta rapporter och svarar på frågor samt bjuder in till regionala råd 

inom olika politikområden. Dessutom avlägger man rapport till distriktsårskonferensen och där har 

man även möjlighet att lägga motioner (även om grundregeln är att det bör vara mer principiella eller 

övergripande frågor som diskuteras på just denna arena). Viktigt att påpeka i sammanhanget är att 

representantskapet i Västra Götalandsregionens repskap är mellan distrikt, partiföreningar deltar inte i 

det repskapet. Vi ser dock att det finns ett behov av mer kontaktyta, särskilt till partiföreningarna i 

Stockholms kommun som ju inte bjuds in till de regionala råden. Därför har distriktsstyrelsen 

föreslagit bifall på VP52 vilket gör att vi dels får in frågan i verksamhetsplanen, dels ger oss ett visst 

spelutrymme i hur vi åstadkommer detta. Detta menar vi även tillgodoser denna motions andemening.  

Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen 

att anse motionen besvarad 

 

A46 Det är lugnt, jag täcker - fond 
I och med höjningen av avgiften för reguljärt medlemskap kommer det av naturliga mänskliga skäl 

finnas medlemmar som känner att de där hundra kronorna svider. Det vore praktiskt att ha en liten 

frivilligfond där de kamrater som känner sig manade istället lägger in ännu en hundralapp som sedan 

kan hjälpa täcka för de som verkligen vänder på varje krona. 

Hur det exakt skulle gå till - först till kvarn, slumpmässig ordning, och så vidare - behöver en vidare 

diskussion. 

Vi yrkar 

att Vänsterpartiet Storstockholm skall inrätta en stödfond för medlemmar som har svårt 

att betala den fulla avgiften, finansierat av medlemmar som frivilligt betalar mer än 

den fulla avgiften. 

Avsändare: Samuel Byström, Vänsterpartiet Hässelby-Vällingby 

Distriktsstyrelsens svar på A46 
Motionen föreslår att Vänsterpartiet Storstockholm skall inrätta en stödfond för medlemmar som har 

svårt att betala den fulla avgiften. Vänsterpartiet har redan idag en möjlighet att betala halv avgift om 

man har låg inkomst. Detta är inget man behöver uppge och är ingen byråkratisk process, man betalar 
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helt enkelt in 150kr istället för 400kr och systemet förstår automatiskt att du ska betala det reducerade 

priset. För personer som verkligen inte har några pengar, till exempel om man uppbär 

försörjningsstöd, så har partiföreningens styrelse möjlighet att fatta beslut om avgiftsbefrielse. 

Dessutom arbetar partiet på att få medlemmar att teckna upp sig på att ge frivilliga bidrag till partiet, 

distriktsstyrelsen hoppas att samma personer som hade kunnat tänka sig bidra till en “det är lugnt – jag 

täcker”-fond istället bidrar på det sättet.  

Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen 

att anse motionen besvarad 

 

A47 Valberedningens roll i den interna demokratin 
Valberedningarnas uppdrag är kanske ett av de viktigaste inom vår rörelse och vårt parti. Uppdraget är 

komplext och omfattande, då det inte bara handlar om att identifiera individer med rätt kompetenser, 

erfarenheter och förtroende för olika uppdrag, utan även om att säkerställa att valberedningens arbete 

främjar våra interna demokratiska processer. Valberedningen ska också spegla den mångfald som 

finns i samhället och aktivt motverka sociala former av förtryck och diskriminering, baserade på kön, 

klass, etnicitet, religion, funktionsvariation, könsidentitet och sexuell läggning. Vårt parti bör sträva 

efter att spegla det samhälle vi vill skapa – ett samhälle fritt från förtryck och diskriminering. 

För att vår rörelse och vårt parti ska växa och bli starkare är det avgörande att vi värnar om våra 

interna demokratiska processer. För mycket extern påverkan i valberedningens arbete riskerar att 

underminera vår interna demokrati och skapa misstro mot vår politiska verksamhet i stort. Därför 

föreslår jag att en kommitté tillsätts med uppdrag att granska och föreslå förbättringar av 

valberedningens arbete. Vi har sett för många exempel på interna slitningar och konflikter som hindrar 

oss från att fokusera på vårt politiska arbete. Under de senaste två åren har vår interna demokrati 

återkommande utmanats, vilket har lett till att många medlemmar upplever att våra beslut inte följer de 

demokratiska processer som förväntas. I partiets centrala dokument för valberedare står följande: 

”Valberedningens arbete drar ibland till sig en hel del intresse, i alla fall på riksnivå och ibland på 

distriktsnivå, särskilt när det gäller kandidater till olika fullmäktigelistor. Valberedningen bör dock 

kunna föra sina diskussioner i fred och utan insyn från media, allmänhet och medlemmar. Om det som 

sägs i valberedningen riskerar att spridas och kanske förvrängas på vägen, blir det svårt att föra 

konstruktiva diskussioner och komma fram till ett väl avvägt förslag. (...) Påtryckningar från enskilda 

eller grupper bör avvisas vänligt men bestämt. En valberedning som har integritet respekteras av alla, 

även om inte alla gillar det slutliga förslaget.” Trots detta innehåller dagens riktlinjer i handboken 

oklarheter. Det framgår exempelvis inte hur information om kandidater ska samlas in eller hur 

nominerade ska bemöta kritik som riskerar att diskvalificera dem från uppdrag. Detta kan leda till 

felaktig information och få allvarliga konsekvenser för enskilda kandidater. De oegentligheter som 

förekommit, där färdiga förslag på vallistor ändrats på grund av yttre påverkan, visar att vi behöver 

stärka transparensen och den demokratiska ordningen i valberedningens arbete. 

Vi är en rörelse som berikas av våra medlemmars engagemang och kompetens. Därför bör vi skapa en 

kultur som uppmuntrar och stöttar kandidater i våra valprocesser, istället för att motarbeta dem. 

Jag yrkar 

att DÅK:en beslutar att bilda en kommitté för att granska och ge förslag på hur 

valberedningens arbete kan förbättras utifrån motionens anda, och att distriktsstyrelsen 

får i uppdrag att lägga fram förslag på vilka personer som kan ingå i denna kommitté. 
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Avsändare: Daniel Delgado, Vänsterpartiet Skärholmen och Vänsterpartiet Skärholmen 

Distriktsstyrelsens svar på A47 
Svar med A48 

 

A48 Utbildningsinsatser för valberedningens roll i den 
interna demokratin 

Valberedningarnas uppdrag är kanske ett av de viktigaste inom vår rörelse och vårt parti. Uppdraget är 

komplext och omfattande, då det inte bara handlar om att identifiera individer med rätt kompetenser, 

erfarenheter och förtroende för olika uppdrag, utan även om att säkerställa att valberedningens arbete 

främjar våra interna demokratiska processer. Valberedningen ska också spegla den mångfald som 

finns i samhället och aktivt motverka sociala former av förtryck och diskriminering, baserade på kön, 

klass, etnicitet, religion, funktionsvariation, könsidentitet och sexuell läggning. Vårt parti bör sträva 

efter att spegla det samhälle vi vill skapa – ett samhälle fritt från förtryck och diskriminering. 

För att vår rörelse och vårt parti ska växa och bli starkare är det avgörande att vi värnar om våra 

interna demokratiska processer. För mycket extern påverkan i valberedningens arbete riskerar att 

underminera vår interna demokrati och skapa misstro mot vår politiska verksamhet i stort. Därför 

föreslår jag att en kommitté tillsätts med uppdrag att granska och föreslå förbättringar av 

valberedningens arbete. Vi har sett för många exempel på interna slitningar och konflikter som hindrar 

oss från att fokusera på vårt politiska arbete. Under de senaste två åren har vår interna demokrati 

återkommande utmanats, vilket har lett till att många medlemmar upplever att våra beslut inte följer de 

demokratiska processer som förväntas. 

I partiets centrala dokument för valberedare står följande: 

”Valberedningens arbete drar ibland till sig en hel del intresse, i alla fall på riksnivå och ibland på 

distriktsnivå, särskilt när det gäller kandidater till olika fullmäktigelistor. Valberedningen bör dock 

kunna föra sina diskussioner i fred och utan insyn från media, allmänhet och medlemmar. Om det som 

sägs i valberedningen riskerar att spridas och kanske förvrängas på vägen, blir det svårt att föra 

konstruktiva diskussioner och komma fram till ett väl avvägt förslag. (...) Påtryckningar från enskilda 

eller grupper bör avvisas vänligt men bestämt. En valberedning som har integritet respekteras av alla, 

även om inte alla gillar det slutliga förslaget.” 

Trots detta innehåller dagens riktlinjer i handboken oklarheter. Det framgår exempelvis inte hur 

information om kandidater ska samlas in eller hur nominerade ska bemöta kritik som riskerar att 

diskvalificera dem från uppdrag. Detta kan leda till felaktig information och få allvarliga konsekvenser 

för enskilda kandidater. De oegentligheter som förekommit, där färdiga förslag på vallistor ändrats på 

grund av yttre påverkan, visar att vi behöver stärka transparensen och den demokratiska ordningen i 

valberedningens arbete. 

Vi är en rörelse som berikas av våra medlemmars engagemang och kompetens. Därför bör vi skapa en 

kultur som uppmuntrar och stöttar kandidater i våra valprocesser, istället för att motarbeta dem. 

Vi yrkar 

att våra valberedningar genomgår utbildningsinsatser för att stärka sin autonoma ställning 

och sin kompetens i att hantera interna demokratiska processer och säkerställa att yttre 

påverkan från externa aktörer, som inte ingår i partidistriktets interna demokratiska 

processer, förhindras. 
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Avsändare: Daniel Delgado, Vänsterpartiet Skärholmen och Vänsterpartiet Skärholmen,  

Distriktsstyrelsens svar på A47 och A48 
A47 vill att en kommitté bildas för att granska och ge förslag på hur valberedningens arbete kan 

förbättras utifrån motionens anda. A48 vill att valberedningar genomgår utbildningsinsatser för att 

stärka sin autonoma ställning och sin kompetens bland annat. Distriktsstyrelsen instämmer i 

motionärens resonemang om att valberedningen har en viktig roll i vår interndemokratiska process. 

Det är just därför partiet har riktlinjer och guider för valberedningar som de ska förhålla sig till. Det är 

även därför den här årskonferensen antar en uppdragsbeskrivning för våra listsättande valberedningar 

och det är därför distriktet anordnar återkommande utbildningar för valberedningar. Exakt hur en 

valberedning arbetar rent praktiskt är naturligtvis upp till dem, de valberedningar som verkar på 

distriktsnivå får ett visst administrativt stöd från distriktsexpeditionen. Det är också viktigt att 

information om eventuella "skelett i garderoben" når valberedningar, information om huruvida 

kandidaten har betalat sin partiskatt ska även den nå valberedningen enligt våra stadgar. Många 

valberedningar inhämtar även information om hur ledamöter som ställer upp till omval har hanterat sitt 

uppdrag - t.ex genom att ta reda på närvaro och inhämta omdömen från gruppledare eller liknande. För 

att en valberedning ska kunna göra ett så bra arbete som möjligt så behöver den så mycket information 

som den kan få. Samtidigt är det viktigt att en kandidat har möjlighet att besvara eventuell kritik som 

framkommit, åtminstone om den kritiken har varit avgörande för att man hamnat utanför ett förslag. 

Det är också viktigt att överhuvudtaget återkoppla till kandidater som ställer upp till val om det är så 

att man blir föreslagen eller inte innan dess att man går ut med detta offentligt. Slutligen så spelar det 

ju stor roll vilka vi väljer till valberedare. Förutom alla andra goda egenskaper en valberedare bör ha 

så bör de ha en stor skopa integritet, detta är något årskonferensens ombud bör ta med sig när de väljer 

valberedare. Distriktsstyrelsen menar att även om det inte är möjligt att säkerställa att alla alltid 

kommer vara nöjda med våra interndemokratiska processer så svarar ovan nämnda insatser mot det 

som är motionärens intention.  

Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen 

att anse A47 och A48 besvarade. 

 

A49 Demokratisera partiets konferenser och kongresser 
Utvecklingen av en politisk organisation beror på det demokratiska livet vid basen, det är där vi har 

direktkontakt med vårt folk, de som dagligen kämpar för att överleva systemet som vi tänker förändra. 

Det är de som leder vägen och med uppoffring, tillsammans eller var för sig men alltid i föreningen, 

utarbetar motionerna, som vi sen diskuterar, vi gör förändringar och förbättrar dem och med all 

förtroende levererar vi dem till våra konferenser och kongresser. De redan valda ledarna får 

möjligheten att ge sin bild genom motionssvaren. Då behöver de inte slita isär varenda motion som 

inte går enligt deras linje under konferens eller kongress. I dessa konferenser så är det vi, ombuden, 

som har fått förtroendet från våra partiföreningar, som ska diskutera och komma till en slutsats. Därför 

menar vi att det räcker med att styrelsen skriver motionssvar och sen muntligt redogör för den. Men 

diskussionen ska de enbart lyssna på. 

Vi yrkar 

att distriktsstyrelsen endast ska föra sin talan genom motionssvar, muntlig redogörelse, 

men inte delta i diskussionen kring de nya motionerna. 

Avsändare: Daniel Delgado, Vänsterpartiet Skärholmen och Vänsterpartiet Skärholmen 
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Distriktsstyrelsens svar på A49 
Motionen yrkar att distriktsstyrelsen endast ska föra sin talan genom motionssvar, muntlig 

redogörelse, men inte delta i diskussionen kring de nya motionerna. Distriktsstyrelsens uppgift är 

enligt § 73 i stadgarna att "att på grundval av partiets program och utifrån distriktsårskonferensens 

beslut utveckla partiets politik i frågor som rör distriktet, leda och utveckla distriktets verksamhet 

politiskt och organisatoriskt, ansvara för distriktets ekonomi och administration, stödja 

partiföreningarnas arbete, genomföra distriktsarrangemang och särskilt ansvara för att studiearbete 

bedrivs." En förutsättning för att DS ska kunna genomföra sitt uppdrag är att DS har löpande dialog 

med distriktets medlemmar, både under och mellan årskonferenserna. Det är mycket som inte framgår 

av bara motionssvar, och årskonferensen är det enda tillfälle där ombud från hela distriktet samlas och 

kan reda ut inriktningen för distriktet tillsammans. För att de diskussionerna ska bli så initierade som 

möjligt behöver ombuden och DS kunna prata med varandra, bryta linjer mot varandra, ställa frågor 

och svar, osv, precis som ombuden och partiledningen gör det på kongresser. Det är en del av 

föreningsdemokratin att kunna ha sådana diskussioner. Stadgarna fastslår därför också att såväl ombud 

som DS har yttrande- och förslagsrätt på årskonferensen, just för att säkra sådana här diskussioner. "§ 

58. Utöver ombuden har distriktsstyrelsens ledamöter, partistyrelseledamöter från distriktet, distriktets 

riksdagsledamöter, regionfullmäktigegruppens ledamöter samt av partistyrelsen utsedda representanter 

yttrande- och förslagsrätt i samtliga frågor.".  

Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen 

att avslå motionen 

 

A50 Bygga upp kunskap om antisemitism 
Felaktiga intentioner om uteslutningar av kamrater genom att anklaga dem för att vara antisemiter, 

utan att offentliggöra bevisen, genom påtryckningar från andra partier (S och SD) samt media behöver 

stoppas. Trots att de anklagade haft vilja att lösa de problemen så har de känts sig tvungna att lämna. 

Partiet måste bli bättre på att tillvarata den kunskap som finns inom partiet om antisemitism. Att 

organisationer utanför partiet har varit mer angelägna om att stå upp för kamraterna är problematiskt. 

Vi yrkar 

att distriktet måste bygga upp sin kunskap om antisemitism genom att ta in experter som 

är aktiva i partiet innan beslut om initiering av suspendering. 

Avsändare: Daniel Delgado, Vänsterpartiet Skärholmen och Vänsterpartiet Skärholmen 

Distriktsstyrelsens svar på A50 
Motionärerna vill att distriktet bygger upp sin kunskap om antisemitism innan man fattar beslut om 

initiering av suspenderingar. Distriktsstyrelsen menar att dessa kunskaper redan finns i distriktet. I den 

avgående distriktsstyrelsen sitter en av partiets främsta experter när det gäller antisemitism, historikern 

Håkan Blomqvist. Hans expertis har varit ovärderlig i arbetet med att sprida kunskap om antisemitism 

i hela partiet. Även om Håkan nu avgår från distriktsstyrelsen så kommer distriktet att kontakta honom 

och andra kamrater som är kunniga på området om vi behöver deras stöd i frågan om antisemitism 

eller närliggande frågor. Distriktsstyrelsen vill också understryka att vi under innevarande 

verksamhetsperiod vare sig har haft något uteslutningsärende eller någon suspendering i distriktet.  

Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen 

att anse motionen besvarad 
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A51 Revidera den interna antirasistiska handboken utifrån 
antisemitism och islamofobi 

Felaktiga intentioner om uteslutningar av kamrater genom att anklaga dem för att vara antisemiter, 

utan att offentliggöra bevisen, genom påtryckningar från andra partier (S och SD) samt media behöver 

stoppas. Trots att de anklagade haft vilja att lösa de problemen så har de känts sig tvungna att lämna. 

Partiet måste bli bättre på att tillvarata den kunskap som finns inom partiet om antisemitism. Att 

organisationer utanför partiet har varit mer angelägna om att stå upp för kamraterna är problematiskt. 

Vi yrkar 

att den interna antirasistiska handboken bör revideras utifrån antisemitism och 

islamofobi. 

Avsändare: Daniel Delgado, Vänsterpartiet Skärholmen och Vänsterpartiet Skärholmen 

Distriktsstyrelsens svar på A51 
Motionen vill att den interna antirasistiska handboken ska revideras utifrån antisemitism och 

islamofobi. Detta då motionen bland annat är kritisk till hantering av partistyrelsens medlemsärenden 

med koppling till anklagelser om antisemitism. DS menar att det är viktigt att Vänsterpartiet alltid står 

upp för en konsekvent antirasism, som förhåller sig till antisemitism, islamofobi och annan rasism 

samtidigt, och utgår från de konkreta situationer och omständigheter som diskuteras. Den mediala 

diskussionen har nästan helt bortsett från den rasism och avhumanisering som möjliggjort folkmordet 

mot palestinierna. Vänsterpartiet behöver vara glasklara i sin kritik mot det och mot det sätt som falska 

anklagelser om antisemitism använts av pro-israeler för att frånta palestinier, muslimer och andra att 

själva formulera kritiken av den rasism, det förtryck och det folkmord de utsätts för. Samtidigt måste 

Vänsterpartiet vara lika glasklara med att man måste skilja på Israelkritik och kritik mot judar och 

judendom i allmänhet. Båda sakerna kräver att man beaktar de konkreta och delvis olika koloniala och 

historiska grunder som rekonstruerar och rättfärdigar båda formerna av rasism. DS instämmer i att det 

behövs kunskapshöjande insatser kring och arbete mot dessa former av rasism i Vänsterpartiet, och har 

därför tagit fram och börjat förankra en ambitiös antirasistisk strategi i alla partiföreningar. Om just 

den strategin ska kompletteras med ytterligare skrivningar om antisemitism och islamofobi eller om 

kunskapshöjningar kan ske på andra sätt vill DS inte låsa sig vid, men kunskapshöjande insatser pågår 

redan och den antirasistiska handboken ska även den revideras.  

Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen 

att anse motionen besvarad 

 

A52 Utöka samarbetet mellan partiföreningar 
Partiet behöver utveckla sina medlemmars- och organisationers färdigheter och kunskaper kring hur 

föreningar och kommuner fungerar. Partiet behöver även bli bättre på att ta tillvara, utveckla och 

sammanfoga den kreativitet som finns utspridd i sina föreningar för att partiet i sin helhet ska 

utvecklas. Erfarenheter och idéer ska inte stanna i enskilda föreningar. Vi anser att distriktsstyrelsen 

och ombudspersonerna behöver utveckla rutiner för att stötta de olika föreningarna, oavsett om de är 

stora el små, svaga eller starka just då, ansvara för att kalla samman t ex alla partiföreningar i 

norrkommuner som ingår i t ex ABFs olika områdesorganisationer. 
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Förslagsvis samlar distriktet ihop norrkommuner till en träff varje termin för att dela erfarenheter, 

förbereda och följa upp t ex aktivitet inom folkrörelser och/el skapa nya rörelser. 

Vi yrkar 

att distriktet samlar partiföreningarnas styrelser geografiskt till en träff varje termin för att 

dela med sig av erfarenheter och idéer som kan stötta kampen för arbetarklassen, 

diskutera och förbereda t ex medverkan i olika sammanhang inom arbetarrörelsen. 

Avsändare: Hamid Ramazani, Vänsterpartiet Järfälla, Ann Persson, Vänsterpartiet Järfälla 

Distriktsstyrelsens svar på A52 
Motionen vill att distriktet samlar partiföreningarnas styrelser geografiskt till en träff varje termin för 

att dela med sig av erfarenheter och idéer som kan stötta kampen för arbetarklassen, diskutera och 

förbereda t ex medverkan i olika sammanhang inom arbetarrörelsen. Distriktsstyrelsen instämmer om 

vikten av att diskutera våra politiska frågor i olika forum. Redan idag samlas partiföreningarnas 

ordförande på ordförandeträffar några gånger per år, för att diskutera precis sådant här. Större 

samlingar är väldigt resurskrävande i ett så stort distrikt som Storstockholmsdistriktet. Därför har 

distriktet numera har årskonferens bara vart annat år, för att kunna frigöra resurser till effektivare 

internt och utåtriktat arbete. DS vill därför inte binda distriktets resurser till regelbundna sådana här 

träffar. Däremot planeras regelbundna mer avgränsade träffar för förortsföreningar och det finns 

ingenting som hindrar partiföreningarna från att träffa sina grannföreningar i enlighet med det 

motionen föreslår i sin brödtext. Faktum är att många föreningar redan samverkar på det sättet, till 

exempel brukar föreningarna på Södertörn ha en gemensam helg på Syninge där de både får möjlighet 

att få utbildning, inspiration och dela erfarenheter med varandra. Distriktsstyrelsen tycker det är 

mycket bättre om föreningarna själva organiserar den typen träffar.  

Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen 

att avslå motionen 

 

A53 Vänsterpartiet Storstockholm förtjänar en 
lättillgänglig podcast 

Då Vänsterpartiet i Region Stockholm saknar en aktiv podcast anser jag att det finns ett behov av att 

starta en för att nå ut till nya medlemmar med vår politik och vad vi gör. 

Jag yrkar 

att Vänsterpartiet inom region Storstockholm skall se över möjligheterna att starta en 

podcasts, för att nå ut med sitt budskap och politik på ett lättillgängligt sätt. 

Avsändare: Amanda Comet 

Distriktsstyrelsens svar på A53 
Motionären vill att en podcast ska startas i syfte att komma ut med regionpolitik. Distriktsstyrelsen 

tycker inte att detta är högsta prioritet, vi tror att det skulle vara mer effektivt att till exempel komma 

ut mer på tiktok eller andra sociala medier. Vi skickar frågan till regiongruppen så kan deras 

kommunikatörer fundera över om detta är något de vill satsa på.  

Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen 

att motionen hänskjuts till regiongruppen 
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A54 Repskapet gör oss till Stockholm kommuns bästa parti 
Representantskapet som Vänsterpartiet har i Stockholms kommun har gjort oss till Stockholms bästa 

och mest demokratiska parti och skapat bättre interndemokrati. I regionen saknas en liknande struktur 

för detta. Kommunikationen och möjligheten för partiföreningar att vara delaktiga kring 

regionpolitiken varierar kraftigt. Därför föreslår vi en liknande struktur för regionen. Vi föreslår möten 

under året där partiföreningarna får information om vad som händer och kan lämna in politiska 

förslag. 

Vi yrkar 

att Vänsterpartiet i Region Stockholm minst två gånger årligen ska bjuda in 

representanter från alla partiföreningar i länet för dialog kring regionpolitiken. 

Avsändare: Vänsterpartiet Kista 

Distriktsstyrelsens svar på A54 
Motionären vill att regiongruppen ska bjuda in representanter från alla partiföreningar för dialog kring 

regionpolitiken. Distriktsstyrelsen tycker att det finns fog för att skapa fler kontaktytor, vi vill dock 

inte låsa oss vid att detta ska ske på exakt detta sätt. Vi vill därför ge tillträdande distriktsstyrelse att i 

dialog med regiongruppen se över hur samarbetet mellan regiongruppen och partiföreningarna kan 

förbättras. Genom att föreslå bifall på motion VP52 får vi in detta i verksamhetsplanen och detta 

tillgodoser även andemeningen med A54.  

Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen 

att anse motionen besvarad 

 

A55 Utveckla stödet till länets partiföreningar – utvärdera 
distriktskansliets arbete 

Partiföreningarna är basen i Vänsterpartiets organisation. Distriktet har sedan några år tillbaka också 

haft som uttalat fokus att stärka det lokala arbetet genom organisatoriskt och annat stöd till 

partiföreningarna. Vår erfarenhet i Upplands Väsby är dock att vi inte ser så väldigt mycket verkstad. 

Det finns en utsedd ombudsperson som ska arbeta med stöd till länsföreningarna – men med för oss 

oklart konkret uppdrag. Vi önskar att distriktet ytterligare fokuserar på och konkretiserar arbetet med 

att stödja bygget av starka lokala partiföreningar. Det kan göras genom att resurser avsätts för 

ändamålet samt att uppdrag och systematik i arbetet blir tydligare. Här är några tankar och medskick 

från oss som gäller länets partiföreningar. Partiföreningarna i Stockholms stad har delvis andra 

förutsättningar. 

• Stödet behöver vara differentierat utifrån partiföreningarnas olika förutsättningar. Det finns ett 

antal föreningar med många medlemmar i kommuner där V medverkar i, eller har medverkat 

i, kommunala styren. Det finns också ett antal medlemsmässigt små föreningar som verkar i 

kommuner där vänsterns möjlighet (på grund av socioekonomisk sammansättning av 

befolkningen) att påverka den lokala politiken är mycket små. Det finns några kommuner där 

partiföreningen är relativt svag medan den potentiella möjligheten till lokalt politiskt 

inflytande är relativt stort. Utifrån dessa förutsättningar borde utvecklingsplaner på några års 

sikt formuleras för varje partiförening. Planen formas självklart i nära samverkan mellan 
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distriktet och varje partiförening. Till planen kopplas en konkret insats till stöd från distriktet. 

Det är viktigt att dessa insatser blir strategiska och uthålliga över tid. 

• Utveckla en checklista/standard för partiföreningarnas mognad med avseende på t.ex 

ledarskap, tillgång till personella och ekonomiska resurser, förankring i lokalsamhället och 

parlamentariskt arbete. Gå in med stödinsatser där det finns uppenbara brister. 

• Bygg ut utbildningar m.m för generellt stöd som kan vara gemensamt för de flesta 

partiföreningarna. Exempelvis styrelseutbildning, konflikthantering och stöd vid interna 

konflikter samt kommunikation. 

• Vara katalysator för att skapa och stödja olika nätverk för erfarenhetsutbyte mellan 

partiföreningar och parlamentariker. 

Vi yrkar 

att distriktet gör en genomlysning av sitt kansli i syfte att göra verksamheten mer 

framgångsrik i sin uppgift att stötta partiföreningarna i länet. 

Avsändare: Päivi Verdier, Upplands Väsby, Leif Bejhed, Upplands Väsby, Carmen Silverpil, 

Upplands Väsby, Magnus Lagerstedt Boberg, Upplands Väsby 

Distriktsstyrelsens svar på A55 
Svar med A56 och A57 

A56 Utveckla stödet till länets partiföreningar - starta 
utvecklingsarbete riktat mot partiföreningarna 

Partiföreningarna är basen i Vänsterpartiets organisation. Distriktet har sedan några år tillbaka också 

haft som uttalat fokus att stärka det lokala arbetet genom organisatoriskt och annat stöd till 

partiföreningarna. Vår erfarenhet i Upplands Väsby är dock att vi inte ser så väldigt mycket verkstad. 

Det finns en utsedd ombudsperson som ska arbeta med stöd till länsföreningarna – men med för oss 

oklart konkret uppdrag. Vi önskar att distriktet ytterligare fokuserar på och konkretiserar arbetet med 

att stödja bygget av starka lokala partiföreningar. Det kan göras genom att resurser avsätts för 

ändamålet samt att uppdrag och systematik i arbetet blir tydligare. Här är några tankar och medskick 

från oss som gäller länets partiföreningar. Partiföreningarna i Stockholms stad har delvis andra 

förutsättningar. 

• Stödet behöver vara differentierat utifrån partiföreningarnas olika förutsättningar. Det finns ett 

antal föreningar med många medlemmar i kommuner där V medverkar i, eller har medverkat 

i, kommunala styren. Det finns också ett antal medlemsmässigt små föreningar som verkar i 

kommuner där vänsterns möjlighet (på grund av socioekonomisk sammansättning av 

befolkningen) att påverka den lokala politiken är mycket små. Det finns några kommuner där 

partiföreningen är relativt svag medan den potentiella möjligheten till lokalt politiskt 

inflytande är relativt stort. Utifrån dessa förutsättningar borde utvecklingsplaner på några års 

sikt formuleras för varje partiförening. Planen formas självklart i nära samverkan mellan 

distriktet och varje partiförening. Till planen kopplas en konkret insats till stöd från distriktet. 

Det är viktigt att dessa insatser blir strategiska och uthålliga över tid. 

• Utveckla en checklista/standard för partiföreningarnas mognad med avseende på t.ex 

ledarskap, tillgång till personella och ekonomiska resurser, förankring i lokalsamhället och 

parlamentariskt arbete. Gå in med stödinsatser där det finns uppenbara brister. 
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• Bygg ut utbildningar m.m för generellt stöd som kan vara gemensamt för de flesta 

partiföreningarna. Exempelvis styrelseutbildning, konflikthantering och stöd vid interna 

konflikter samt kommunikation. 

• Vara katalysator för att skapa och stödja olika nätverk för erfarenhetsutbyte mellan 

partiföreningar och parlamentarike. 

Vi yrkar 

att distriktsstyrelsen formar ett tydligt uppdrag och skapar en systematik i stödet till 

partiföreningarna, gärna i linje med det som anförs i motionen ovan. 

Avsändare: Päivi Verdier, Upplands Väsby, Leif Bejhed, Upplands Väsby, Carmen Silverpil, 

Upplands Väsby, Magnus Lagerstedt Boberg, Upplands Väsby, Tove Ovsiannikov, Upplands Väsby 

Distriktsstyrelsens svar på A01 
Svar med A57 

A57 Utveckla stödet till länets partiföreningar - starta 
utvecklingsarbete riktat mot partiföreningarna 

Partiföreningarna är basen i Vänsterpartiets organisation. Distriktet har sedan några år tillbaka också 

haft som uttalat fokus att stärka det lokala arbetet genom organisatoriskt och annat stöd till 

partiföreningarna. Vår erfarenhet i Upplands Väsby är dock att vi inte ser så väldigt mycket verkstad. 

Det finns en utsedd ombudsperson som ska arbeta med stöd till länsföreningarna – men med för oss 

oklart konkret uppdrag. Vi önskar att distriktet ytterligare fokuserar på och konkretiserar arbetet med 

att stödja bygget av starka lokala partiföreningar. Det kan göras genom att resurser avsätts för 

ändamålet samt att uppdrag och systematik i arbetet blir tydligare. Här är några tankar och medskick 

från oss som gäller länets partiföreningar. Partiföreningarna i Stockholms stad har delvis andra 

förutsättningar. 

• Stödet behöver vara differentierat utifrån partiföreningarnas olika förutsättningar. Det finns ett 

antal föreningar med många medlemmar i kommuner där V medverkar i, eller har medverkat 

i, kommunala styren. Det finns också ett antal medlemsmässigt små föreningar som verkar i 

kommuner där vänsterns möjlighet (på grund av socioekonomisk sammansättning av 

befolkningen) att påverka den lokala politiken är mycket små. Det finns några kommuner där 

partiföreningen är relativt svag medan den potentiella möjligheten till lokalt politiskt 

inflytande är relativt stort. Utifrån dessa förutsättningar borde utvecklingsplaner på några års 

sikt formuleras för varje partiförening. Planen formas självklart i nära samverkan mellan 

distriktet och varje partiförening. Till planen kopplas en konkret insats till stöd från distriktet. 

Det är viktigt att dessa insatser blir strategiska och uthålliga över tid. 

• Utveckla en checklista/standard för partiföreningarnas mognad med avseende på t.ex 

ledarskap, tillgång till personella och ekonomiska resurser, förankring i lokalsamhället och 

parlamentariskt arbete. Gå in med stödinsatser där det finns uppenbara brister. 

• Bygg ut utbildningar m.m för generellt stöd som kan vara gemensamt för de flesta 

partiföreningarna. Exempelvis styrelseutbildning, konflikthantering och stöd vid interna 

konflikter samt kommunikation. 

• Vara katalysator för att skapa och stödja olika nätverk för erfarenhetsutbyte mellan 

partiföreningar och parlamentariker.. 

Vi yrkar 



ALLMÄNNA MOTIONER 
Distriktsårskonferens 2025 - Vänsterpartiet Storstockholm 

 49 

att distriktet startar ett utvecklingsarbete riktat mot föreningarna. Det bör ske i tät dialog 

med partiföreningarna för att garantera att insatserna svarar mot de konkreta behov 

som finns utifrån lokala förhållanden. 

Avsändare: Päivi Verdier, Upplands Väsby, Leif Bejhed, Upplands Väsby, Carmen Silverpil, 

Upplands Väsby, Magnus Lagerstedt Boberg, Upplands Väsby, Tove Ovsiannikov, Upplands Väsby 

Distriktsstyrelsens svar på A55, A56 och A57 
Motion A55 vill att distriktet ska göra en genomlysning av sitt kansli i syfte att göra verksamheten mer 

framgångsrik i sin uppgift att stötta partiföreningarna i länet. Bland annat föreslås att stöd ges till 

partiföreningarna utifrån hur starka de är, att studier erbjuds föreningarna samt att nätverk för 

erfarenhetsutbyte mellan partiföreningarna byggs upp. Motion A56 vill att det formas ett tydligt 

uppdrag och skapas en systematik i stödet till partiföreningarna. Motion A57 vill att distriktet startar 

ett utvecklingsarbete mot föreningarna i dialog med föreningarna. Idéerna är bra, men det är i stor 

utsträckning så som distriktsstyrelsen och distriktsexpeditionen redan arbetar. En större genomlysning 

av verksamheten gjordes under 2023 vilken kom fram till att just arbetet med att stärka 

partiföreningarna behövde mer resurser. Därför har det successivt tillskjutits mer resurser genom att 

antalet ombudspersoner har utökats från 2 till idag 3,8 och detta kommer att utökas ytterligare under 

2025 och 2026. Som motionen konstaterar finns det en ombudsperson med ansvar för länsföreningarna 

och branschföreningarna och en med ansvar för staden. Det är dock en person på ganska många 

föreningar och just i och med att det stödet ges utifrån behov och styrka (samt pga ombudspersonerna 

också har en del andra arbetsuppgifter) så märks föreningsstödet olika mycket av i olika 

partiföreningar. Studier organiseras också löpande på distriktsnivå, bland annat hölls/hålls 

styrelseutbildningar i alla partiföreningar under 2024/2025 och en ny studieplan är under framtagande. 

Ett nätverk för förortsföreningars erfarenhetsutbyte planeras också. Det vore bra med sådan även på 

fler områden men just på grund av att resurserna är begränsade får beslut om sådana tas från fall till 

fall.  

Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen 

att anse VP55, VP56 och VP57 besvarade 

A58 Värna miljön, stoppa slöseriet med valsedlar 
Som invalt parti har Vänsterpartiet rätt att avgiftsfritt beställa ett antal valsedlar som motsvarar antalet 

väljare gånger tre. Då det är tre val innebär det att valsedlar upp till nio gånger antalet väljare kan 

beställas utan att betala en krona! Man kan ta upp slöseriet med skattemedel och miljöaspekten, men 

framför allt så är det otroligt opraktiskt med logistiken både för distriktet och föreningarna såväl kring 

förvaring, transport men framför allt att slänga efter valet. Underlätta för alla genom att inte beställa 

mer än vad som faktiskt behövs. 

Vi yrkar 

att föreningarna tillfrågas hur många valsedlar de vill ha innan dessa beställs från 

valmyndigheten. 

Avsändare: Vänsterpartiet Sollentuna 

Distriktsstyrelsens svar på A58 
Vänsterpartiet Sollentuna vill att föreningarna tillfrågas hur många valsedlar de vill ha innan 

dessa beställs från valmyndigheten. Distriktsstyrelsen håller med om att det vanligtvis beställs 

för många valsedlar. Distriktet tar troligen i mer än vad man gör i partiföreningarna eftersom 
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man vill undvika kritik för att ha beställt för få. Partiet centralt tar också i, kanske av samma 

anledning, och beställer mer än vad distriktet bett om. Med brasklapparna att det är mycket 

information som flödar i upptakten inför ett val, att det ibland är korta ledtider samt att vi inte 

kan styra över om partiet centralt gör större beställning än vi bett om kan distriktsstyrelsen åta 

sig att försöka inhämta åsikter från partiföreningarna kring detta.  

Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen 

att bifalla motionen. 

 

A59 Proklamera! Inte affischera! 
Valaffischeringen som vi känner den är på utdöende. Sedan flera val går tongångar om att inte 

valaffischera. I Norrtälje 2022 höll det på att bli ett partigemensamt beslut att inte valaffischera och 

föreningar har i vissa fall beskrivit sig som återhållsamma i hur många affischer de sätter upp. 

Vänsterpartiet Sollentuna satte inte upp några valaffischer under EUP 2024. Det frigjorde tid, kraft och 

pengar till aktiviteter där vi istället pratade med väljare. Vi tänkte kommunicera vårt beslut i 

lokalmedia, men det hanns redan nämnas när det blev tjafs mellan de andra partierna om när starten 

för valaffischerandet skulle vara. En valrörelse är ett brus som är svårt att komma igenom, men nämn 

den lokaltidning som inte rapporterar om valaffischeringen. Att välja att inte affischera sätter tonen 

och ger oss gratis uppmärksamhet som troligen är värd mer än vad valaffischerna någonsin kunde 

Vi yrkar 

att distriktet stöttar föreningarna som väljer att inte valaffischera i att nå ut med sitt beslut 

att inte valaffischera. 

Avsändare: Samuel Scherman, Sollentuna 

Distriktsstyrelsens svar på A59 
Motionen vill att distriktet ska stötta föreningar som väljer att inte valaffischera i att nå ut med sitt 

beslut att inte valaffischera. Även om det finns många fler vägar att nå ut till väljarna än att bara 

affischera så menar DS att det många gånger är en viktig del av valarbetet. Inte minst för ett parti med 

mindre ekonomiska resurser med relativt många engagerade medlemmar som vårt är det ett sätt att 

garantera att partiet syns i offentligheten, samtidigt som affischering skapar möjligheter för 

partimedlemmar att vara aktiva i valrörelsen praktiskt. Det finns förstås också andra aktiviteter som 

kan prioriteras och var ännu mer effektiva, men distriktsstyrelsen vill inte uppmuntra till att man inte 

affischerar. Om man fattar det beslutet lokalt och det stämmer det som motionären säger att beslutet 

ger gratis uppmärksamhet så förstår vi inte heller vad ni behöver vår hjälp med. Om inte annat så har 

ni ju frigjort tid, kraft och pengar som ni kan använda för att komma ut själva.  

Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen 

att avslå motionen 
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